
Június 9-én több szavazólapon is x-et tehettünk a számunkra szimpa-
tikus nevek mellé, hiszen polgármesteri-, képviselőtestületi-, várme-
gyei, Európai Uniós valamint nemzetiségi választásokat is tartottak. 
Többen jelentek meg, mint korábban

A dunaföldvári névjegyzékben szereplő választó-
polgárok száma 6718 fő, ebből összesen 3516 fő élt a 
lehetőséggel, hogy leadja a voksát. Ez egyúttal azt is 
jelenti, hogy 47,66% távol maradt. Természetesen a 
begyűjtött szavazólapok közül nem volt mindegyik 
érvényes, ezekből összesen 130 darabot találtak a sza-
vazatszámláló bizottság tagjai. 
Polgármesteri választások 

Helyi szinten a polgármesteri választásokat követ-
ték a legnagyobb figyelemmel, hiszen a kérdés az 
volt, hogy Horváth Zsoltot ismét megválasztják-e, 
vagy Jákli Mihály kerül a helyére. Végül regnáló pol-
gármesterünk maradt a poszton, hiszen 1979 szavaza-
tot kapott, míg kihívója 1407-et. 
Képviselő-testületi választások 

A képviselő-testületben nem történt jelentős válto-
zás, hiszen a testület tagjai egy kivétellel nem változ-
tak. Október elsejével a következő személyek kezdik 
meg a munkát: Géczi László, Kiss Lajos Csaba, Jákli 
János, Lipták Tamás, Dr. Süveges Árpádné, Jákli Mi-
hály, Dr. Hallai Róbert és Jákli Viktor. 
Európai Uniós választások

Dunaföldváron a legtöbb szavazatot az EU-s válasz-
tásokon a Fidesz-KDNP kapta 47,59%-ot (1646 db sza-
vazattal), őket a TISZA párt követte 26,94%-kal (932 
szavazattal), majd harmadik helyen a Mi Hazánk je-
lent meg 9,89%-kal (341 db szavazattal). 
Tolna vármegyei listás választás 

A vármegyei választás tekintetében is a FIDESZ-
KDNP kapta a legtöbb szavazatot, 50,04%-kal és 1686 
db szavazattal. Őket második helyen a Mi Hazánk kö-
vette 17,07%-kal és 575 db szavazattal, harmadik he-
lyen pedig a DK állt 10,86%-kal és 366 db szavazattal. 
Roma nemzetiségi önkormányzati választások 

A névjegyzékben összesen 134 fő szerepel, mint vá-
lasztópolgár, közülük 33-an jelentek meg a rendezvé-
nyen. Az érvényes szavazólapok száma 28 db volt, ez 
alapján született meg a testület, amit a következő sze-
mélyek alkotnak: Mendi Attila, Rostás Rudolf, Orsós 
Klaudia, Rostás Alen és Bogdán Zsuzsanna. «

Átlag felett a részvétel a 2024-es választásokon
Közéleti lap
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A választáson induló két polgármester-je-
lölt, Horváth Zsolt és Jákli Mihály a vá-
lasztás eredményének tükrében a válasz-
tás éjszakáján a Dunaföldvár TV-nek nyi-
latkozott.

LeibingerAnita

Jákli Mihály
Jákli Mihály elsősorban meg-

köszönte az őt támogató duna-

földvári lakosok szavazatát. El-
mondása szerint szorosabb ered-
ményre számított, úgy véli, az 
ekkora mértékű különbség való-
színűleg annak köszönhető, hogy 
Horváth Zsolt nagy stábot tudott 
mozgósítani, akik segítették a 
kampány időszak során. Hang-
súlyozta, hogy képviselői mun-
kája során különös figyelmet 
szeretne fordítani a polgármester 
kontrolljára, de azt is hozzátette, 
hogy a képviselő-testület össze-
tétele is befolyásolja majd ezt. El-
árulta, hogy egy korábbi találko-
zásuk alkalmával felkérte Hor-
váth Zsoltot, hogy lépjen vissza a 
polgármester jelöltségtől. Sok 
szempontból kifogásolta a mun-
káját. Számos dologban volt köz-
tük nézetkülönbség, de a válasz-
tás eredménye megvan, most az 
jön, hogy megpróbálja jobban ér-
vényesíteni a nézeteit, elgondo-
lásait, szorosabbra venni a dön-
téshozatallal kapcsolatos ellen-
őrzést.

Horváth Zsolt
A régi-új polgármester, Hor-

váth Zsolt megköszönte a duna-
földvári lakosoknak, hogy 12 év 
után ismét bizalmat szavaztak 
neki, úgy gondolja, ez az eddigi 
munkájának az elismerése. 
Azoknak, akik az ellenfelét tá-
mogatták annyit mondott, az 
önkormányzati munka csapat-
munka, egy testület közös 
munkája, célja pedig minden 
dunaföldvári életének jobbá té-

tele, tekintet nélkül arra, hogy 
ki kire szavazott. A kampány 
körüli adok–kapok hagy tüské-
ket, de az elkövetkező idők 
munkája nem a haragról, az el-
lentétekről szól, hanem a hala-
dásról. Számára Dunaföldvár az 
első, azért él és dolgozik, to-
vábbra is legfőbb célja, hogy az 
egy élhető és fejlődő város ma-
radjon. Elmondta, hogy az el-
múlt 5 év különösen sok nehéz-
séget hozott az ország és a város 
életében, amely nehézségeket 
sikerült jól kezelni. Bár a riport 
készítésekor még nem volt is-
mert a felálló új képviselő-tes-
tület összetétele, úgy gondolja, 
a tapasztalatával, gyakorlatával 
nem lesz gond a jövőbeni prob-
lémák kezelése. Az, hogy Duna-
földvár előtt milyen jövő áll, 
nagy mértékben függ a helyi 
gazdaság teljesítőképességétől 
is. Azzal, hogy újra elnyerte ezt 
a felhatalmazást, új erőre ka-
pott és céljának tekinti, hogy ezt 
a felívelő tendenciát, amelyen a 
település halad továbbra is 
fenntartsa. «

A régi-új polgármester: Horváth Zsolt

Május 22-én Dr. Nagy István ünnepélyes 
keretek közt átadta a GOF Hungary KFT. 
dunaföldvári új üzemegységét. Az ünnep-
ségen jelen volt Süli János, a térség or-
szággyűlési képviselője és Dr. Horváth 
Kálmán, Tolna vármegye főispánja. 

SzabadosSámuel

A miniszter beszédében 
hangsúlyozta, hogy a létesít-
mény a legmodernebb techni-
kákkal van felszerelve, meg-
újuló energiaforrásokat hasz-
nál, új munkahelyeket teremt 
és nemcsak a városkörnyék, 
hanem az egész Mezőföld ga-
bonatermesztését fellendítheti 
a jövőben. Lengyel Tamás, a 
dunaföldvári malom igazgató-
ja szerint a nehéz gazdasági 
helyzet ellenére rövid idő alatt 
felépült a mintegy 2,3 milliárd 
forint értékű objektum. Külön 
öröm, hogy az aratási szezon 
előtt üzembe helyezték, így az 
esetleges korrekciókat még 
időben végre lehet hajtani. 40 
tonna per óra a szárító és 60 
tonna per óra a tisztító kapaci-
tása, ez jóval rövidebb idő a 
korábbi eljárásokhoz képest. 
5000 tonnával bővült a raktá-
rozási kapacitás is. Már most 
8–10 új munkahely létesült, 
például gépkocsivezető, kezelő 
személyzet, adminisztrációs 
munkatárs. Az átadó ünnepség 

után az agrárfó-
rumon az ága-
zathoz kötődő 
érdekes előadá-
sokat hallgathat-
tak a résztvevők. 
Rozsi József, az 
A g r o - S ü k ö s d 
ügyvezető igaz-
gatója a malmi 
búzatermesztés 
új eljárásairól 
beszélt. Pilinszki Tímea, a GOF 
Hungary KFT. kereskedelmi 
igazgatója piaci körképet tar-
tott. Szerinte, aki idén ügye-
sen, hatékonyan gazdálkodik, 
az haszonnal zárhatja az évet. 
Az idei piac stabilabb, kiszá-
míthatóbb lesz. Lengyel Ta-
más, a malom igazgatója ter-
melőkkel való együttműkö-
désről beszélt. Az eddigi időjá-
rás kedvezett a gabonafélék-
nek. Ha nem következnek be 
extrém szélsőségek, a termés-
átlagot 5 – 5,5 tonna per hek-
tárra tippeli. Ez az érték az 
utóbbi évek átlagait tekintve 
jónak nevezhető. A hagyomá-
nyos júniusi Péter-Pál napi 
aratás kezdet már a múlté. 
Idén akár két héttel korábban 
is elkezdődhet a betakarítás. Ez 
viszont új kihívások elé állítja 
a gazdákat és az ágazathoz kö-
tődő kiszolgálóegységeket. «

Átadták az új terménytisztító és 
szárító üzemet
Barotapusztán járt az agrárminiszter



A társulás a Paks II projekthez kötődően 
alakult meg. Három Közép – Duna-menti 
vármegye 99 települése a tagja. Célja a 
térség településeinek olyan jellegű fej-
lesztése, melyek az erőmű építéséhez, 
működtetéséhez kötődik. A Társulás 
székhelye Dunaföldvár.

SzabadosSámuel

A fejlesztés három területre 
terjed ki. Az infrastruktúra, az 
idegenforgalom és a gazdasági 
tevékenység. A területek fej-
lesztési programjain szakem-
berek dolgoznak. A gyűlések 
célja a rendszeres kommuniká-
ció, a tervek összehangolása, a 
jövőbeni lehetőségek felvázo-
lása. Fontos feladat a települé-
sek életminőségének javítása, 
az erőműhöz kötődő funkciók, 

feladatok tükrében. Városunk-
ban például a Bölcske utca bur-
kolatának teljes felújítása tör-
tént a társulás keretei közt az 
elmúlt években. Az ülésen a 
társulás vezetői, országgyűlési 
képviselők, polgármesterek és 
a területek szakemberei vettek 
részt. Horváth Zsolt, városunk 
polgármestere házigazdaként 
köszöntötte a résztvevőket. El-
ső napirendi pontként Dr. Mi-
kulás Brigitta, a társulás elnök 
asszonya számolt be az elmúlt 
félév fontosabb eseményeiről. 
Majd az egyes vármegyék rész-
letezték a területükön végbe-
ment fejlesztéseket, beruházá-
sokat. Ezután a fejlesztési ügy-
nökség a nemzetközi pályázati 
lehetőségekről beszélt. Az el-

nök asszony hangsúlyozta, 
hogy a most átadott paksi köz-
úti híd az egyik legnagyobb be-
ruházás az utóbbi években. 
Nagy lökést ad a térség infra-
strukturális fejlődésének. Du-
naföldvár kapcsán szóba ke-
rült, hogy városunk adottságai 

miatt a kistérség szabadidős 
turisztikai központjává válhat. 
A gyógyfürdő, a vár és a hozzá 
kötődő kulturális rendezvé-
nyek jó alapot jelenthetnek 
mind ehhez. A híd miatt szin-
tén kiemelt közlekedési cso-
mópont vagyunk. «

Üléstermi 
tudósítások
Dunaföldvár Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete május 28-án tartot-
ta soros ülését, melynek napirendjén 17 
nyilvános ülésen tárgyalandó téma sze-
repelt.

BaksayErika

Elsőként a testület beszámo-
lót fogadott el a 2023. évi köz-
biztonsági helyzetről és a meg-
tett intézkedésekről, illetve tá-
jékoztatást a képviselői költ-
ségvetési keret 2023. évi fel-
használásáról. A testület mó-
dosította a 2024. évi költségve-
tési rendelet előirányzatát, 
majd meghatározta a 

2024/2025. nevelési évben in-
dítandó óvodai csoportok cso-
portlétszámának maximálisan 
átléphető keretét.

A képviselők átfogó értéke-
lést fogadtak el az önkormány-
zat 2023. évi gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak 
ellátásáról, illetve beszámolót 
a Dunaföldvár Család- és Gyer-
mekjóléti Szolgálat és Alap-
szolgáltatási Központ 2023. évi 
munkájáról. Iskolás gyerekek 
nyári napközis táboroztatásá-
nak költségeit határozták meg, 
majd beszámolót fogadtak el a 
Dunaföldvári Dunaparti Ide-
genforgalmi Kft. 2023. évi 
munkájáról, valamint felül-
vizsgálták és módosították az 
ügyvezető bérét. 

A következő napirendekben 
a képviselő-testület elfogadta a 
Magyar Máltai Szeretetszolgá-
lat Egyesület Gondviselés Háza 
Napsugár Idősek Otthona in-
tézmény 2023. évi szakmai 
működéséről és vagyonhasz-
nálatról szóló beszámolóját, 
majd jóvá hagyta a Holler 
Utánpótlás Nevelési és Felnőtt 
Club támogatási megállapodás 
módosítása iránti kérelmét 
„Dunaföldvár Bölcske bringa-
túra” vonatkozásában, illetve 
elfogadták a Dunaföldvári 
Football Club pénzügyi beszá-
molóját a 2023. évi munkájáról. 
A testület elfogadta a Szekszár-
di Tankerületi Központ va-
gyonkezelési szerződésének 4. 
sz. módosítását, illetve támo-

gatta Géczi László Balázs önál-
ló képviselői indítványát a la-
borasszisztens munkabérének 
fejlesztésére vonatkozóan.

A testület nem támogatta 
Slámer István egyéni kérelmét 
a városi rendezvények ingye-
nes látogatásának biztosításá-
ra, majd vis maior támogatás 
benyújtásáról döntött a Duna-
földváron, a Kéri utca 48. szám 
előtti közterületen két, isme-
retlen eredetű üreg leszakadá-
sának elhárítására. A testület 
megválasztotta a Szavazat-
számláló Bizottságok tagjait az 
azóta lezajlott választáshoz, 
majd további támogatások for-
rásait biztosította a civil szer-
vezetek 2024. évi működési cé-
lú támogatása érekében. «

A Szélrózsa birtokon tartotta 
idei első ülését a KDMFT
Beszámoló hangzott el a félévi munkáról

Az év rendőre: 
Győrki János
Lassan már két évtizede díjazzák a tér-
ségben a hivatásos szolgálatot ellátó 
rendőröket az Év rendőre címmel. 

KelemenDorottya

A díjra a társai terjesztették fel
Az éves munka természete-

sen sokat számít, hiszen a du-
naföldvári rendőrtársak ez 
alapján, demokratikus szava-
zással döntik el, hogy kié le-
gyen az adott esztendőben ez a 
cím. Az eredményt aztán fel-
terjesztik az önkormányzat fe-
lé, akik a végső jóváhagyást 
megteszik. A díjra nem csupán 
egyszer lehet nevezni valakit, 
hiszen a helyi őrs kötelékében 
is van olyan személy, akit már 
többször is elismertek ilyen 
módon. 

Győrki János, az Év rendőre 
2024-ben Győrki János, rend-

őr törzsőrmester érdemelte ki 
ezt a címet. Mindig is vonzotta 
az egyenruhás élet, mielőtt a 
rendőri pályára lépett volna a 

büntetésvégrehajtásban dolgo-
zott, ahová 2010-ben szerelt fel. 
Onnan helyezték át a rendőri 
állományba. 

Dunaföldváron körzeti meg-
bízott pozícióban tevékenyke-
dik, már másfél évtizede lát el 
szolgálatot. Kulcsár Szabolcs 
rendőr alezredes a rendőrőrs 
stabil pontjaként hivatkozott 
rá.

A díjat ünnepélyes keretek 
között adták át Madocsán, ahol 
elmondta, mennyire meglepte 
kollégái döntése. Nagy megtisz-
teltetésnek tartja, pont azért, 
mert azok választották őt, akik-
kel a hétköznapi életben, napi 
szinten együtt kell működnie, 
és önmagát nem tartja könnyű 
embernek. Fontos számára, 
hogy embertársain segítsen, 
hogy biztonságosnak és békés-

nek tudja a közvetlen lakókör-
nyezetét, ezért is választotta ezt 
a szép hivatást. A rendőrség ál-
lományába 2015 februárjába lé-
pett be, először Pakson volt jár-
őr, majd 2018-ban Dunaföldvá-
ron folytatta tovább a munká-
ját.

2023 óta körzeti megbízott-
ként dolgozik, ez a váltás pedig 
a pályája kiszélesedését jelen-
tette, egyúttal azt is, hogy fel-
adatai sokrétűbbek lettek. Sok-
kal több információra kell fi-
gyelnie és az emberekkel is töb-
bet kell kommunikálnia. Az a 
rendőr szeretett volna lenni, aki 
az utcán van, mozgásban van, 
ez sokkal jobban illik a szemé-
lyiségéhez, mint a statikusabb 
nyomozói munka. Szeretne leg-
alább még 5 évig ebben a pozí-
cióban dolgozni. «
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Megalakulása óta folyamatosan működik 
a Dunaföldvári Önkéntes Tűzoltó Egyesü-
let. Napjainkban különböző mutatók 
alapján az ország legjobbjai közé tarto-
zik. Májusban tartották évértékelő és 
tisztújító közgyűlésüket.

SzabadosSámuel

Csányi Imre parancsnok év-
értékelőjében kiemelte, hogy 
kevesebb dolguk volt, mint a 
2022-es évben. Akkor 96 riasz-
tást könyveltek el, a múlt évben 
csak 64-et. Ebből 11 volt a tűze-
set. Nagyobb épülettűz nem 
volt. Két kéménytűz mellett 3 
autó égett és 6 esetben vonultak 
ki szabadtéri tűzhöz. 35 műsza-
ki mentést végeztek, ebben volt 
sajnos halálos közúti baleset is. 
18 téves riasztásuk volt, ezek 
nagy része műszaki hibából 
adódott. 17 alkalommal rendez-

tek habpartit főleg gyerekeknek, 
egy részét más településeken. A 
64 esetből ötvenet önállóan ol-
dottak meg, nem kellett hivatá-
sos tűzoltóknak beavatkozni. 
Három megyehatáron túli eset-
hez vonultak ki az autópályára. 

A múlt évben jelentősebb 
technikai eszközfejlesztés nem 
történt. A műszaki berendezé-
sek karbantartása viszont folya-
matos. A múlt évben hunyt el 
Berényi József, aki évtizedeken 
át volt az egység parancsnoka. 
Szintén a múlt évben Wartig 
László az egyesület legrégebbi 
tagja az országos szövetség leg-
magasabb kitüntetésében ré-
szesült, ez évben pedig elnyerte 
városunk díszpolgári címét.  

A beszámoló után következett 
a tisztújítás. A korábbi vezetés 
ismét bizalmat kapott a tagság-

Tisztújító közgyűlést tartottak 
az önkéntes tűzoltók
Városunk legrégebbi civil szervezete 1877-ben alakult

tól. Elnökké ismét Varga Jánost 
választották, a parancsnoki 
tisztet továbbra is Csányi Imre 
tölti be. A korábbi titkár, Lajkó 
Andor is maradt tisztségében. 

Az idei év mozgalmasabbnak 
ígérkezik. Május végéig már 32 
riasztás történt. Örömhír, hogy 
kaptak egy újabb tűzoltó autót. 
Szintén örömhír, hogy az orszá-

gos készenléti mutatók alapján 
az országos listán egyesületünk 
az előkelő negyedik helyet fog-
lalja el. Sajnálatos dolog, hogy 
az önkormányzat döntése alap-
ján ez évben 17 százalékkal 
csökkeltették az egyesület tá-
mogatási összegét. Így a terve-
zett technikai fejlesztések egy 
részéről le kell mondani. «

2024. június 7–8-án került sor a harma-
dik Dunaföldvári Várnapokra.

HesserZoltán

A rendezvény és a vár ez idő 
alatt ingyenesen látogatható, és 
a Hagyományőrző Íjászok Du-
naföldvári Egyesülete a házi-
gazda. Egyéb programok mellett 
mindkét nap kirakodóvásár, 
íjászkodás, kézműves foglalko-
zás és török kávé kóstolás volt a 
rendezvényen.

Június 7-én, pénteken 18 óra-
kor az ünnepélyes kapunyitás 
és a rendezvényt nyitó ágyútűz 
után Vesztergám Miklós táro-
gatóművész, és Sziránszki „Re-
gős” József előadását láthattuk. 
Utánuk az Ördögszekér Tánc-
egyesület produkciója követke-
zett.

A sereg fél nyolckor ágyútűz 
kíséretében és teljes fegyverzet-
ben a Béke térre vonult a bemu-
tatkozó séta keretében.

Az esti forgatagban a Keleti 
szél zenekar és a Peregrinii- 
Vándorok régi táncegyüttes lé-
pett fel. A nyitónapot FankaDeli 
koncertje zárta, mely éjfélig tar-
tott.

A második napon a reggel 
nyolc órai nyitástól a mestersé-
gek kirakodóvására, majd hős-
próba gyerekeknek, és a vásári 
rajtaütés csatajelenete szerepel-
tek a műsorban. A déli bogrács-
ételek kóstolása után kettő óra-
kor a Dél Lovag Szablyaharc 
Egyesület bemutatójával, majd 

a hőspróba eredményhirdetésé-
vel folytatódott a rendezvény.

A délután folyamán a Leven-
dula AMI citera és néptánc tan-
szak, a Barodi Tánculat, és a Ga-
mila Orientális Tánccsoport 
hastánc produkciói voltak lát-
hatók az ötórai várostrom-csa-
tajelenet előtt.

A vár az 1526-os mohácsi vész 
korához köthető, így a várost-
rom-csata programot és törté-
netét is ehhez építették fel. A 
török erre portyázik, útjába esik 
a dunaföldvári vár. A maroknyi 
végvári vitéz próbál ellenállni, 
de sajnos kevés sikerrel, kitar-
tanak, ameddig bírnak, és az 
életük árán is próbálják megvé-
deni a várat. A résztvevők pedig 
Temesvárról a Losonczi István 
Vitézi Egyesület, és a Gölbasi 
Vitézi Egyesület. Előbbi a vég-
vári, utóbbi a török csapatokat 
képviselte. 

Ismét Sziránszki Regős Jó-
zsef előadása következett, 
majd Zámborszki Eszter és Pá-
vel István Zsolt népmesemon-
dók. Vesztergám Miklós a 
Szent Koronáról tartott elő-
adást. Az esti tűzgyújtást, ze-
nés, fáklyás felvonulást a Tűz-
fészek tűzzsonglőrök bemuta-
tója kísérte. 

Az esti vigadalomban pedig 
az éjféli kapuzárásig a Keleti 
Szél zenekar és a Peregrinii- 
Vándorok régi táncegyüttes lé-
pett fel, egész hajnalig húzták a 
zenét.  

Slámer István, a szervező Ha-
gyományőrző Íjászok Dunaföld-
vári Egyesülete képviseletében 
elmondta, hogy mint hagyo-
mányélők, a hétköznapokon is 
szeretik ezeket a viseleteket, szo-
kásokat. Szerinte ápolni, védeni, 
őrizni kell a hagyományokat. «

A harmadik Dunaföldvári Várnapok
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Tá mo ga tó ink
Dunaföld vár Vá ros 

Ön kor mány za ta

Dr. Süveges Árpádné

Kiss Lajos Csaba

Ráthgéber Lás zlóné

Petrovics Józsefné

Dr. Hallai Róbert

Jákli Mihály

Háziorvosok péntek 
délutáni 12 órától 
17 óráig történő 
rendelési ideje
2024.06.28. Dr. Englert Rolland 
2024.07.05. Dr. Rideg Attila
2024.07.12. Dr. Móricz Zoltán
2024.07.19. Dr. Hallai Róbert
2024.07.26. Dr. Englert Rolland
2024.08.02. Dr. Rideg Attila
2024.08.09. Dr. Móricz Zoltán
2024.08.16. Dr. Hallai Róbert
2024.08.23. Dr. Englert Rolland
2024.08.30. Dr. Rideg Attila

Immáron harmadik alkalommal 
vettünk részt a Lakitelki Népfőisko-

la Alapítvány által megrendezett 
Hungarikum vetélkedőn. Az elmúlt 

évekhez hasonlóan felkészítő tanárunk 
Fafkáné Simon Ildikó volt, a csapat tag-
jai Ihász Bernadett, Kőszegi-Kövér Anna, 
valamint jómagam voltunk. 

CzompóHanna 10.a

A versenyfelhívás november 
végén érkezett meg Ildikó néni-
hez és nem is volt kérdés, hogy 
megint szerencsét próbálunk a 
versenyen, azonban idén már 
magabiztosabban kezdtünk ne-
ki a felkészülésnek, és a képze-
letbeli dobogó legfelső fokát cé-
loztuk meg.

Számos előzetes fordulón ju-
tottunk túl, mire behívtak min-
ket a Kárpát-medencei elődön-
tőre és döntőre. Első körben egy 
Google űrlapon lévő totót kellett 
kitöltenünk. Ez okozta szá-
munkra a legnagyobb meglepe-
tést, hiszen a hungarikumok 
mellett kiemelkedő nemzeti ér-
tékek és (hazai- és határon túli) 
vármegyei értékek is szerepel-
tek a kérdések között. 

A következő feladatunk már 
jóval összetettebb volt. Ekkor 
egy hungarikumot feldolgozó 
prezentációt és egy város érté-
keit bemutató újságcímlapot 
kellett elkészítenünk. A prezen-
táció témájául gróf Széchenyi 
István szellemi hagyatékát, a 
címlap tárgyául pedig Duna-
földvárt választottuk. A célunk 
mindkét esetben ugyanaz volt: 
a munka tartalmazzon sok in-
formációt, de ne legyen unal-
mas és próbáljuk meg minden 
korosztály figyelmét felkelteni. 
A címlapra rákerült a vásár, a 

paprikás kalács, a híd, a Barátok 
temploma, Berze-Nagy Ilona: 
Lábuk nyomát elmosta a víz cí-
mű könyve és természetesen 
városunk jelképe, a vár is. 

A fenti forduló után érkezett 
e-mail a szervezőktől, miszerint 
másik 15 csapattal együtt beju-
tottunk az elődöntőbe, ahol már 
személyesen kell előadnunk a 
prezentációt. Az utolsó előtti fel-
adatunk egy újabb prezentáció 
elkészítése volt, amiben egy 
olyan értéket kellett bemutat-
nunk, amit csapatunk érdemes-
nek talál arra, hogy a hungari-
kumok közé emelkedjen. Hosz-
szas gondolkodás után a Sárköz 
népművészetére esett a válasz-
tásunk, amit legalább olyan kü-
lönlegesnek tartunk, mint a már 
hungarikum matyó hímzést.

Május 22–23-a között rendez-
ték meg a kárpát-medencei for-
dulót. Első nap a Széchenyi Ist-
vánról szóló ppt-t adtuk elő, 
amihez a gróf kedvenc desszert-
jét, fagylaltot kínáltunk a zsűri 
tagjainak és a többi csapatnak. 
Rövidebb szerepjátékokkal 
igyekeztünk színesebbé tenni, 
beöltöztünk Széchenyinek, Kos-
suth Lajosnak, hídőrnek, ne-
mesembernek is. A prezentáció 
végén még meg kellett indokol-
nunk a címlap témaválasztását. 
Délután a prezentációk után a 
Bács-Kiskun Vármegyei Érték-
tár tartott előadást, majd az 
eredményhirdetés következett, 
ahol kiderült, hogy csapatunk, a 
Földvárikumok 9 pontos előny-
nyel az élre állt. 

Az este folyamán idén végre 
sikerült kihasználnunk a Hun-
garikum Liget által nyújtott ter-
málfürdő lehetőségét – ez az el-

múlt két évben sajnos mindig 
meghiúsult. 23-án reggel első-
ként nyitottuk a napot a Sárköz-
prezentációval, amihez egy ál-
talunk énekelt népdal szövegé-
hez híven „bécsi szappanyt” és 
sárközi kerek kalácsot ajándé-
koztunk a zsűrinek és a közön-
ségnek. Ezt az előadást énekkel 
kezdtük és zártuk, táncoltunk, 
lakodalmi rigmusokat mond-
tunk, én népviseletbe öltöztem. 

Az előadásainkon mi magunk 
is éreztünk, hogy más volt a 
többi csapattal összevetve. A 
miénken érződött sok–sok em-
ber összefogása, segítsége, amit 
ezúton is hálásan köszönünk! 
Külön is köszönjük Martinko-
vics Márk osztálytársunknak a 
rengeteg informatikai támoga-
tást.

A vetélkedőt első helyen zár-
tuk 16 pontos fölénnyel, a má-
sodik egy szolnoki, a harmadik 
pedig egy kalocsai csapat lett. A 
tárgyi nyereményeken kívül egy 
kétnapos lakitelki „tábort” kap-
tak a dobogós helyezettek, de a 
legnagyobb ajándék mégis csak 
a címvédők dicsősége, amivel 
távoztunk az alföldi település-
ről. «

Háromszoros címvédőnek lenni
2024-ben, harmadszorra is gimnáziumunk csapata nyerte a 
Hungarikum vetélkedőt

Május 17-én, pénteken a Magyar 
László Gimnázium 10. b osztálya 

kétnapos kirándulásra indult.
DudásMaja, 

FröhlichGergő, 
MartonÁgnes Lia, 

PálszabóLara, 
RomfaKamilla 10.b

Az iskola előtt 8 órakor várt 
minket a buszunk. Első megál-
lóként meglátogattuk Dég gyö-
nyörű – közelmúltban felújított, 
a nagyközönség számára nem-
rég megnyitott – kastélyát, a 
Festetics kastélyt. A helyszínen 
tárlatvezetéssel körbejártuk az 
összes termet, melyek mind-

nyájunkat elvarázsoltak. Hatal-
mas birtok öleli körül ezt a cso-
dás építményt. Az udvarán sé-
tálva szinte visszacsöppentünk 
a régmúltba és igazi udvarhöl-
gyeknek és gavallérjaiknak 
érezhettük magunkat. 

Innen kellően feltöltődve 
Szántódra indultunk, ahonnan 
komppal mentünk Tihanyba, 
megnéztük az Apátságot, majd 
kaptunk egy kis időt, hogy fel-
fedezhessük a környéket. Ter-
mészetesen megkóstoltuk a kü-
lönleges, tihanyi levendulás li-
monádét, közben pedig nem 
győztünk betelni a Balaton fes-

tői szépségével. Később újra 
kompra szálltunk és vissza-
mentünk Szántódra. Elbűvölő 
látvány volt újra a táj és persze 
kiváló hátteret nyújtott fotóink-
nak. Délután érkeztünk Siófok-
ra, a szállásunkra. Egy kicsit pi-
hentünk, játszottunk, majd tü-
zet raktunk és kezdődhetett a 
sütögetés. Szalonnát és virslit 
sütöttünk. A tűz melege, az 
ízek, a hangulat megkoronázták 
az első nap színes programját. 
Megfogadtuk, hogy a következő 
kirándulás sem múlhat el tűz-
rakás és sütögetés nélkül. 

Másnap reggel a hotel mellett 
lévő Piroska étteremben regge-
liztünk, ahol svédasztalos regge-
li várt minket. Miután a gyom-
runkat megtöltöttük, jöhe-

A Dunától a Balatonig 
Osztálykiránduláson a 10.b
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Bár a címben szereplő mondat a 
Tanú című film egyik szállóigévé 

vált mondata, ránk is igaz volt, hi-
szen amikor jelentkeztünk erre a ver-

senyre, még határozottan nem tudtuk, 
hogy mi vár ránk... 

GunglZolna 10.A

Körülbelül két hónapja ugyan-
is valamelyik fizika órán Irénke 
néni megkérdezte, nem aka-
runk-e egy fizikai témát is érin-
tő csapatversenyre jelentkezni, 
mi pedig kisebb nyűglődések 
után összeszedtük a bátorsá-
gunkat és háromfős csapatun-
kat. Kittivel és Márkkal az első 
forduló után rájöttünk, hogy 
nem éppen fizika versenyre je-
lentkeztünk, mivel a fókuszban 
sokkal inkább az innováció és a 
kreativitás áll, de már nem tud-
tunk mit csinálni, és mire iga-
zán észbe kaptunk, jött a hír, 
hogy tovább jutottunk...

Az országos döntőt – mely 
egy kétnapos fővárosi megmé-
rettetés volt – egy hónap múlva 

rendezték Pesten, az egész ver-
senykiírást szervező Lauder Jav-
ne iskolában a XII. kerületben.

Aznap kora reggel indultunk, 
elvileg 6:50-kor kellett volna ta-
lálkoznunk, de senki nem volt 
ott időben, kivéve Márkot. Az út 
hosszadalmas volt, de már az 
alatt sokat szórakoztunk. Az is-
kolába beérve rájöttünk, hogy 
egy elképesztő épületben fo-
gunk versenyezni az elkövetke-
ző 24 órában. Könnyedén el le-
hetett tévedni, emellett renge-
teg képzőművészeti alkotás, 
számítógép és babzsák is fellel-
hető volt a folyosókon.

Először egy bemelegítő prog-
rammal kezdtünk, amihez ketté 
szedték a csapatunkat. Mi Kitti-
vel egy robotika előadásra men-
tünk, közben Márk egy golyó-
pálya-építő versenyen vett 
részt, majd utána cseréltünk.

Vicces az egész helyzetben, 
hogy Márk és én is megdöntöttük 
a suli golyópálya építő rekordját, 
cél volt ugyanis, hogy minél to-

„Akkor még nem sejtettem…”
Innovációs verseny országos döntőjében szerepeltek az MLG-sek
Élménybeszámoló diákszemmel

vább menjen a golyó, így mind a 
ketten építettünk egy U-t a pá-
lyánkba, hogy azzal is teljen az 
idő és mozogjon a golyó.

Mindezek után elkezdődött az 
igazi verseny: két témát kellett 
húzni, majd azt kidolgozni. Mi 
szerencsére jó témákat: az űr-
kutatást és a környezetvédelmet 
húztuk. Ezután kaptunk egy 
mentort, aki végig segített ne-
künk. Körübelül 5 óránk volt a 
két témával kapcsolatban egy 
teljesen új, innovatív ötlettel 
előállni, ami „nem volt semmi”. 
Töprengésünk eredményeként 
kifejlesztettünk egy pókselyem 

szerkezetű űrliftkábelt, amihez 
ppt-t és egy teljes előadást kel-
lett kreálni, amit este 11-kor be-
mutattunk. Összességében sze-
rintünk jól sikerült, hajnali ket-
tőkor volt az eredményhirdetés, 
helyezettek sajnos nem lettünk 
(csak az első három csapatot 
nevezték meg), de nagyon él-
veztük a folyamatot. Ezután el-
mentünk lefürdeni, majd haj-
nali háromkor még elkezdtünk 
nézni egy filmet. Én a padon 
ülve elaludtam, de ahogy hal-
lottam, jó volt a film vége... Ki-
használva a lehetőséget Kitti és 
Márk kanapékon, én pedig 

Ünnepélyes keretek között 
adott át díjakat tegnap az 
Oktatási Hivatal Kaposvári 
Pedagógiai Oktatási Köz-
pontja az általa szervezett 
tanulmányi versenyek Tolna 
vármegyei nyerteseinek. Az 
immár hagyományosnak 
számító díjátadót idén a 
Szekszárdi Garay János 
Gimnáziumban tartották. 

Összesen 9 különböző ver-
senyt hirdetett meg a 2023/24-
es tanévben az OH Kaposvári 
Pedagógiai Oktatási Központja 
Tolna vármegyében, ezeken kö-
zel 800 diák vett részt. A verse-
nyek Tolna vármegyei forduló-
jának 1–3. helyezettjei könyv-
utalványt, a felkészítő pedagó-
gusok díszoklevelet vehettek át 
az eredményekért.

Idén új területként biológiá-
ból is szerveztek versenyt, és az 
előző tanévhez képest több ver-

senynél is megduplá-
zódott a résztvevő ta-
nulók létszáma. Ilyen 
volt például az Ex 
Libris Szövegértő ol-
vasási verseny (Tolna 
vármegyében 22 csa-
pat részvételével), a 
Dunántúli Esélyte-
remtő matematika-

verseny (a vármegyében 97 fő 
indult) és a „TörpMatek” alsó 
tagozatos vármegyei esélyte-
remtő matematikaverseny (Tol-
nában 15 csapattal). Meghárom-
szorozódott a jelentkezők szá-
ma a vármegyei angol nyelvi 
versenyre: 195 tanuló indult a 
megmérettetésen. Továbbra is 
népszerű a Ránki György du-
nántúli történelemverseny (Tol-
nából 57 fő indult), a Tolna és a 
Somogy vármegyei középisko-
lai angol műfordító verseny 
(Somogyból 125, Tolnából 129 

Közel 100 tanuló kapott díjat tanulmányi 
versenyeken elért eredményéért

tett egy kis kultúra is, és 
Siófok központjában történelem 
tudásunkat frissítettük fel Szé-
chenyi István és II. Rákóczi Fe-
renc szobrait csodálva. Termé-
szetesen az operettjeiről híres 
zeneszerző, Kálmán Imre neve is 
szóba került, majd a rózsakert-
ben és a kikötőben sétáltunk. 

Dél körül a csapat egy része az 
óriáskerékről csodálta meg a ba-
latoni panorámát, a többiek pe-
dig a McDonalds-ban ebédeltek. 

A Siófokon töltött idő után 
újabb élmény várt minket: Ozo-
rán, Pipo várában korhűen be-
rendezett termek sokasága fo-
gadta a csapatot. Az idegenve-

zető történetei újra a múltba 
repítettek bennünket. Varázsla-
tos élmény volt. Jó szívvel 
ajánljuk mindenkinek! A haza-
út is nagyon jól telt. Szeretünk 
énekelni, így nótáktól és sláge-
rektől volt hangos a buszunk.

Úgy gondoljuk, hogy min-
denki jól érezte magát a két nap 

során, jó tett nekünk az együtt 
töltött minőségi idő, még job-
ban megismertük egymást és 
egyre jobban összekovácsoló-
dunk. Köszönjük osztályfőnö-
künknek, Pálfiné Sűrű Annának 
és férjének a programokat, a 
sok előkészületet, szervezést 
valamint a ránk szánt időt! «

fő), a „Hétfejű Tündér” komplex 
alsó tagozatos csapatverseny (a 
vármegyében 20 csapattal) és 
az „Ismerem a technikai kör-
nyezetemet” – Technika és ter-
vezés tantárgyi dunántúli ver-
seny (a vármegyéből 77 fővel). 

A díjakat dr. Kis Szilvia Zsu-
zsanna, az Oktatási Hivatal Ka-
posvári Pedagógiai Oktatási 
Központ főosztályvezetője, Ger-
zsei Péter, a Szekszárdi Tanke-
rületi Központ tankerületi igaz-

gatója és Csike Tamás, a Tamási 
Tankerületi Központ tankerületi 
igazgatója adta át.

A tanulmányi versenyeken a 
létszámemelkedés nemcsak a 
tehetséges gyerekek számának 
növekedésével magyarázható, 
hanem köszönhető azoknak a 
pedagógusoknak is, akik fon-
tosnak tartják a tehetséggondo-
zást.

Gratulálunk a diákoknak és a 
felkészítő pedagógusoknak! «
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egy babzsákon aludtunk 
egy tanteremben.

Másnap reggel 7 körül Márk 
keltett minket. Elképesztően fá-
radtak voltunk, alig aludtunk 3 
órát.

Feköltöztünk és elmentünk 
reggelizni, majd a verseny utol-
só feladataként egy standot ala-
kítottunk ki, aminél a Lauder 
diákjainak bemutattuk a mun-
káinkat. Ez egy kétórás market 
volt, melynek végén az egész 

eseményt egy rövid beszéddel 
zárták le.

Végezetül Irénke néni meghí-
vott minket egy kihagyhatatlan 
„mekire” ünneplésként, majd 
felszálltunk a legközelebbi 
buszra és hazajöttünk.

Összességében nagyon élvez-
tük mindannyian az egész ver-
senyfolyamatot a nehézségek 
és a kevés alvás ellenére, és re-
méljük jövőre újra nekifutha-
tunk. «

Dunaföldvár Város Önkormányzata sike-
res pályázatot nyújtott be a TOP_
PLUSZ–3.3.2–21 kódszámú, Helyi egész-
ségügyi és szociális infrastruktúra fej-
lesztése című felhívásra. Az önkormány-
zat európai uniós támogatás segítségé-
vel valósítja meg a TOP_PLUSZ–3.3.2–21–
TL1–2022–00005 azonosítószámú, Szo-
ciális infrastruktúra fejlesztés Dunaföld-
váron megnevezésű projektet, amely 
265,32 millió forint vissza nem térítendő 
támogatásban részesült. 

Dunaföldvár Város Önkor-
mányzata a Dunaföldvár Csa-
lád- és Gyermekjóléti Szolgálat 
és Alapszolgáltatási Központ ál-
tal biztosítja a városban a szo-
ciális szolgáltatásokat, úgymint 
a szociális étkezést, házi segít-
ségnyújtást, idősek nappali el-
látását, tanyagondnoki szolgál-
tatást, valamint a család- és 
gyermekjóléti szolgáltatásokat.   
A projekt keretében megvalósul 
a Dunaföldvár, Duna utca 13. 
szám alatti Alapszolgáltatási 
Központ épületének átalakítása, 

felújítása. A fejlesztés eredmé-
nyeként az intézmény tevé-
kenységi köre bővül, új szolgál-
tatásként a szenvedélybetegek 
nappali ellátása is elérhetővé 
válik. Az alapszolgáltatást 
igénybe vevők egy része szen-
vedélybeteg, és számuk az 
utóbbi időben növekszik, ezért 
fontos kiemelni, hogy a beru-
házásnak köszönhetően az ön-
kormányzat lakosságszám 
alapján nem kötelező feladatot 
fog ellátni a településen.

A projekt előkészítési szaka-
szában a generál tervezési fel-
adatokat a kecskeméti székhe-
lyű Bács-Tender Kft. végezte el. 
A kivitelezési munkákra vonat-
kozó közbeszerzési eljárás nyer-
tese a kalocsai székhelyű Gene-
rál Építőipari Kft. lett, amely a 
bontási munkákat már el is 
kezdte.

A felújítás keretében a belső 
átalakítások mellett megvalósul 
az elektromos és gépészeti há-

Sajtóközlemény
Szociális infrastruktúra fejlesztés 
Dunaföldváron

lózat cseréje, az akadálymente-
sítés, az energetikai fejlesztés 
során a homlokzat és födém 
utólagos hőszigetelése, a nyí-
lászárók cseréje, hőszivattyús 
fűtési rendszer kiépítése, a nap-
elemes rendszer bővítése. Az 
átalakítás során felújításra ke-
rülnek a belső padlóburkolatok, 
csempeburkolatok, festés-má-
zolás történik. 

További fejlesztési elemek: 
 » közterületi parkoló kialakí-
tása elektromos töltőoszlop 
elhelyezésével,

 » eszközök, bútorok, beren-
dezések, felszerelési tár-
gyak beszerzése,

 » elektromos meghajtású sze-
mélygépkocsi beszerzése.

A szociális alapszolgáltatások 
infrastruktúrájának fejlesztése 
feltétele annak, hogy egyrészt a 

társadalmi leszakadással veszé-
lyeztetett csoportok helyzeté-
nek javítására irányuló progra-
mok végrehajtásához biztosított 
legyen a megfelelő intézményi 
háttér, másrészt a foglalkozta-
tottsági szint növeléséhez csök-
kenthetők legyenek a családi 
terhek, és az életminőséget ja-
vító, önálló életvitelt támogató 
új szolgáltatások induljanak.

A projekt a Széchenyi Terv 
Plusz program keretében való-
sul meg. 

A projektről bővebb informá-
ciót a www.dunafoldvar.hu ol-
dalon olvashatnak. 

További információ kérhető: 
Dunaföldvár Város Önkor-

mányzata 7020 Dunaföldvár, 
Kossuth L. u. 2., tel.: 06–75–541–
550, E-mail: titkarsag@duna-
foldvar.hu «

A Dunaföldvári Művelődési Központ és 
Könyvtár szervezésével jött létre május 
26-án a gyereknap a Duna-parton.

LeibingerAnita

A színpadon három fő prog-
ram volt megtekinthető. 10 óra-
kor a Belvárosi Betyárok tartott 
egy fergeteges koncertet. Ezt 
követően 15 órakor Gyertyán 
Balázs bűvész és Richter Dániel 
bohóc műsora szórakoztatta a 
gyermekeket, majd a színpadi 
programot 17 órakor Barta Tóni 
Bábszínháza zárta.

A színpadi műsoron felül szá-
mos programon vehettek részt 
a gyermekek. Az állatsimogató 
és a pónilovaglás Kovács Kírá-
val nagyon népszerű volt, emel-
lett az arcfestők is fáradthatat-
lanul igyekeztek minden gyerek 

arcára csodálatos alkotásokat 
készíteni. A dunaföldvári 105. 
sz. IV. Béla cserkészcsapat jó-
voltából rekesz-hegyeket tudtak 
mászni a csemeték, valamint az 
Aztakeservit labirintussal és két 
hatalmas vászon kihelyezésével 
festési lehetőséggel várta az oda 
látogató vendégeket. Vitatha-
tatlan sikert arattak továbbá a 
csúszdák, a mászófal és az ug-
rálóvár. Ezek mellett volt még 
lehetőség részt venni a kézmű-
ves játszóházban és a kicsiktől a 
nagyokig mindenki kipróbál-
hatta a népi játékokat is. A nap-
vitorlák alatt pedig a Babtársu-
lat játszóházával ismerkedhet-
tek a fiatalok. A zenei élet sem 
maradhatott el a szabad progra-
mok közül sem, hiszen Süni Ze-
ne is volt Cseke Klárival. Végül, 

de nem utolsó sorban a gyere-
kek egy fotófal segítségével fo-
tózkodhattak BING nyuszival is.

A nap folyamán az étel is biz-
tosítva volt, hiszen pattogatott 
kukorica, vattacukor, cukorka, 
kürtőskalács és gyerekmenük a 
Rakpart Étterem kitelepült 
standjánál: hamburger, hotdog, 
pizzaszelet, sültkrumpli, pala-
csinta, fagyi és lángos várta 
egész nap az éhes gyerekeket és 
szüleiket. «

Óriási sikert aratott a 
gyereknap a Duna-parton
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A Magyar Máltai Szeretetszolgálat Dél-
Dunántúli Regionális Központja egész na-
pos nyárváró programot szervezett meg-
hívott vendégekkel a Hunyadi parkban 
működő idősek otthonának udvarán. A 
vendégek a szolgálat siófoki és görcsönyi 
otthonának lakói voltak, kísérőikkel 
együtt.

SzabadosSámuel

Kövesfalvi Sándor régióvezető 
elmondta, hogy a múlt évben 
szerveztek először ilyen akciót, 
mely nagyon jól sikerült, ezért 

döntöttek a folytatás mellett. A 
nap célja, hogy az otthonok la-
kói kizökkenjenek egy napra 
megszokott környezetükből, ér-
dekes programokon vegyenek 
részt, ismerkedjenek más ottho-
nok lakóival, az ottani körülmé-
nyekkel. Az idősek számára ez 
egyfajta kikapcsolódás, élmény, 
mely napokon át érezteti kelle-
mes hatását. A házigazdák 
ilyenkor kis műsorral kedves-
kednek a vendégeknek. E napon 
az otthon lakói egy jelmezes, vi-

dám, boszorkányos jelenetet ad-
tak elő, majd a helyi néptánc-
csoport fiataljai adták elő látvá-
nyos és igen hangulatos műso-
rukat, melyet nagy taps kísért. A 
műsor után játékos vetélkedők 
következtek, melyre túljelentke-
zés volt. A résztvevők szinte 
gyermeki lelkesedéssel küzdöt-
tek a jelképes pontokért, apró 
jutalmakért. Közben zajlott a ze-
nés kívánságműsor. Egy hege-
dűs végig járva az asztalokat ké-
résre bárkinek a nótáját elhúzta. 
A népszerű, ismert nóták soka-
kat dalra fakasztottak. A közös 
ebéd után az asztalra kerültek a 
lakók által készített sütemények, 

kisebb ajándékok. Sokan körül 
ülték a bőrdíszműves sátrát, 
ahol kisebb ajándéktárgyak ké-
szültek. A nap késő délutánig 
tartó kötetlen beszélgetésekkel 
zárult, mely során alkalmanként 
ismét felcsendült a hegedűszó. 
Fábián Papp Szilvia intézmény-
vezető elmondta, hogy a lakók 
izgatottan készültek az alkalom-
ra. Napokkal előtte elkezdték ké-
szíteni ajándékaikat, sütemé-
nyeket sütöttek, segítettek ösz-
szeállítani a műsort, a vetélke-
dők anyagát. A távozó vendége-
ket a kapuig kísérték, s a jövő évi 
folytatás reményében búcsúztak 
tőlük. «

Nyárváró napot szerveztek az 
idősek otthonában

A József téri Eszterlánc óvoda magát kö-
vetkezetesen Zöld óvodának nevezi. Du-
biczné Szőke Piroska óvodapedagógus 
szerint nagy hangsúlyt fektetnek a kör-
nyezetvédelemre, a növényekkel, álla-
tokkal való törődésre. Az óvoda udvarán 
lévő növényeket rendszeresen gondoz-
zák, például öntözik, gallyazzák. Gyak-
ran szerveznek állatsimogató progra-
mokat. 

SzabadosSámuel

Korábban is ültettek fát, pél-
dául a könyvtár udvarán. Most 
tavasszal egy szülő jelezte ne-
kik, hogy a közeli Toldi téren 
alig van fa. Rögtön megszüle-
tett a döntés, hogy az óvodá-
sok fognak fákat ültetni, és a 
jövőben gondozzák is a kis li-
getet. Egyik péntek délelőtt az 
egész óvoda kivonult, gyere-
kek, felnőttek egyaránt. Meg-

kezdődött a fák ültetése. A ki-
ásott gödrökbe a gyerekek ma-
guk helyezték el a növénykét, 
maguk locsolták meg. A há-
rom csoport 2–2 fát ültetett, s a 
saját logóját is elhelyezte a 
csemetéken. Ezután kezdődött 
az avató ünnepség. A gyerekek 
külön erre a célra megtanult 
verseket, dalokat adtak elő, 
majd a végén körtánc követke-
zett. Vidám hangulatban zá-
rult az ültetési akció. Megfo-
gadták, hogy ezek után rend-
szeresen gondozzák, például 
öntözik a fáikat, s ezt a felada-
tot utódaikra is rábízzák. 

Az óvodapedagógus szerint 
van értelme a környezetvéde-
lemre való nevelésnek. Hatásá-
ra például a gyermek, ha lát egy 
hangyát, vagy bogarat nem ta-
possa el, hanem megcsodálja. 

Fákat ültettek az óvodások
A helyszín a Toldi tér volt

Idén 39. éve rendezik meg az Énekel az or-
szág névvel bíró eseményt, mely kórusokat 
invitál meg az ország különböző pontjairól 
egy nagyszabású éneklésre. Jövőre rendezik 
majd meg a jubileumi 40. eseményt. Minden 
évben kórusénekesek százai gyűlnek össze, 
hogy közösen adják elő produkciójukat a Mű-
vészetek Palotájának színpadán, megkoro-
názva ezzel a több hónapos felkészülést és a 

közös kórustábort. Albu Erzsébettel beszél-
gettünk, aki részletesen mesélt nekünk a 
programról és az ott átélt élményeiről. 

GyörgyAnna

Április utolsó hétvégéjén egy 
háromnapos táborozáson vet-
tünk részt a két dunaföldvári 
kóruscsapattal, amelynek idén 

Szolnok adott helyet. A tábori 
napok úgy teltek, hogy pénte-
ken délután megérkeztünk 
Szolnokra, regisztráció és szál-
láselfoglalás után el is kezdtük a 
próbákat. A próbák késő estig 
tartottak. Szombaton egész nap, 
vasárnap 14-ig próbáltunk, 
majd ebéd után mindenki ha-
zaindult.

Körülbelül 450–470 énekes 
volt idén. Nagyon sokan lema-
radtak és több részt venni kívá-
nó embert is vissza kellett uta-
sítania a szervezőknek, hiszen a 
rendezvény limitálta az éneke-
sek számát, ami javarészt an-
nak köszönhető, hogy a Bartók 
Béla Nemzeti Hangversenyte-
rem is korlátozott férőhelyes. 

A táborban évről évre szokás, 
hogy azon gyermekek fellépnek 
az énekesek előtt, akiknek a 
szülei énekelnek a kórusban. 
Zeneovit, zenesulit is szervez-
nek, hogy lehetőséget adjanak a 

gyermekes szülőknek az ének-
lésre, a gyermekek a próbák 
ideje alatt külön teremben 
szakmai felügyelőkkel vannak 
(óvó nénik). Most már olyany-
nyira kinőtte magát ez a hagyo-
mány, hogy a nagyobbak, akik 
valamilyen hangszeren játsza-
nak, önállóan fellépnek. Ez a 
„Kicsinyek koncertje”. Idén elő-
ször az én kislányom is fellé-
pett, zongorán játszott. A másik 
koncert a kisebbekről szólt, akik 
2 nap alatt betanulnak egy kis 
műsort, és ezt nekünk előadják. 
Ezeket a koncerteket már szinte 
mindenki várja évről évre, na-
gyon jó látni a kicsik lelkesedé-
sét, és nekik is hatalmas él-
mény, hogy közel 500 fő előtt 
szerepelhetnek.

Idén egy különleges darabot 
adtunk elő, ami már 2010-ben 
is megszólalt: Händel Izrael 
Egyiptomban című retorikus 
művét, ami azért is érdekes, 

Énekel az ország 

Arról is sokat mesélnek, hogy 
otthon a családban, a kertben 
hogyan óvják, gondozzák a nö-
vényeket, az állatokat. A Zöld 
óvoda egy országos akció, mely-
hez ők is csatlakoztak. A napi 
foglalkozásokon kiemelt szere-
pet kap a természeti értékek 
megismerése, védelme, gondo-
zása. «
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mert ez egy két kórusos mű. 
Nagyon hosszú darab, majd-
nem négyszáz oldalas, de attól 
függetlenül, hogy hosszú és ne-
héz az egész kórus nagyon sze-
rette, boldogsággal, meleg szív-
vel énekelte. Szólistáink kiváló 
fiatal tehetségek voltak.

Az eseményről még azt kell 
tudni, hogy eleinte csak a fővá-
rosi kórusoknak szólt. Össze-
szedték a különböző középis-
kolai diákokat egy olyan lehe-
tőségre, amire önállóan nem 
lett volna módjuk, mármint, 
hogy szimfonikus zenekarral 
nagy műveket adhassanak elő. 
A huszonegyedik évben ter-
jesztették ki országos esemény-
nyé az Énekel az országot. Hol-
lerung Gábor fő karmester és 
Hazai Eszter álmodták meg ezt 
az óriás projektet, hogy ország-
szerte a vidéki kórusoknak is 
lehetőséget adjanak. A mi kó-
rusunk 2005 óta, a kezdetektől 
részt vesz a programban. Ekkor 
kapta a projekt az Énekel az or-
szág elnevezést. A csapat min-

den évben eszméletlen lelkes, 
hiszen nem csak fejlődési tech-
nikát ad, hanem közösséget al-
kot. Mindenki azt várja évről 
évre, hogy visszamehessünk 
találkozni a többi kórustaggal. 
Mivel visszajárók vagyunk, én 
személy szerint az emberek 
80–90%-át ismerem. Mindig 
nagyon jó hangulatban telnek 
ezek a napok, mikor nem csak 
együtt éneklünk és fejlődünk, 
hanem mint közösség egy egy-
ségben működünk. Jó érzés eh-
hez a társasághoz tartozni, aki-
ket mind összeköt a zene sze-
retete.

A felkészülés továbbá úgy 
telt, hogy a háromnapos kórus-
tábort, ami mindig egy vidéki 
nagyvárosban (vagy, ahol tud-
nak ennyi főre szállást, étkezést 
biztosítani) van, egy pesti hét-
vége követi. Ebben az évben ez 
a próba Dunaharasztiban volt 
egy nagy sportcsarnokban, ahol 
a kórus és a közel százfős zene-
kar (Budafoki Dohnányi Zene-
kar; zeneigazgató: Hollerung 

Gábor), és a szólisták is jelen 
voltak. Szóval ott próbáltunk 
végig az egész szombati napon 
és összeraktuk a művet, majd 
vasárnap délelőtt a Művészetek 
Palotájában volt a helyszíni fő-
próbánk. Délután volt egy kis 
pihenőnk az esti koncert előtt. 
Este még egy gyors beállás, át-

öltözés, készülődés és kezdőd-
hetett is a koncert. 

Büszkén mondhatom, hogy 
Dunaföldvár két kórusának 
együttese nagyon sok élmény-
nyel és tudással gazdagodott 
ebben az évben is és nagyon 
várjuk a következő eseménye-
ket. «

Idén második alkalommal – és immár ha-
gyományteremtő jelleggel – került meg-
rendezésre a II. Dunaföldvári BoRRock és 
Gasztró Séta rendezvény. Vecsei Pál, a 
Dunaföldvári Burgundiai Pincesor elnöke 
értékelt.

VECSEIPál

A koncepció ugyanaz volt, 
mint tavaly, az Öreghegyről – 
Mély útról indulva, a megnyitót 
és Appelshofferné Rabóczki 
Anikó és Appelshoffer János 
színvonalas műsorát követően 
a résztvevő pincékben bort kós-
tolva és hozzá borkorcsolyát fa-
latozva a Burgundiáig vezetett 
az út, ahol egy egytálételt elfo-
gyasztva mozgalmas rockkon-
certen vehettek részt a résztve-
vők és korlátlan fogyasztással 
Fröccsterasz várta őket.

A tavalyi eseményhez képest 
kicsit változtattunk annyiban, 
hogy idén valamivel több volt a 
résztvevő vendégek száma, il-
letve a pincék, állomáshelyek 
földrajzi elosztása is kissé vál-
tozott. Kiss Lajos Csaba szerve-
zőtársammal arra gondoltunk, 
hogy több vendéget is elbír a 
rendezvény, így a résztvevők 
száma valamivel 200 fő felett 
volt idén, plusz a segítőink. Én 
úgy tippelem, hogy közel 250-
en lehettünk. Szintén tavalyi 
észrevételünk volt, hogy a 6 kí-
náló pince túl sok első állomás-
ként az Öreghegyen-Mélyúton, 
egyrészt relatíve hosszú idő 
mindet végig járni, másrész sok 

a kínált alkohol mennyisége el-
sőre, illetve túl hosszú az út a 
Burgundiáig frissítő pont nél-
kül. Idén a bort kínáló pincék a 
Sűrű borház, a Jankó pince, a 
Widek és a Kövesdi pince voltak 
az első szakaszban, illetve a 
Szent Rókus Borlovagrend szék-
házában Csányi Tamás és csa-
pata sütött lángost, a hagyomá-
nyos harmonika kíséretet Berek 
Mihály szolgáltatta. Közbenső 
állomásként Sárosdi Attilának 
köszönhetően be tudtuk iktatni 
a Rakpart Éttermet is, mint fris-
sítőpontot.

További változás volt, hogy a 
Burgundián felállított Fröccste-
raszban idén Sárga Pincés Göd-
rös barátaink szorgoskodtak, 
így nekünk a pincesorunkon 
volt időnk a pincéinkbe betérő 
vendégeinkkel foglalkozni. A 
Burgundián Nagy Dani Pincéje, 
Czintula Pince, Szigeti Pince, 
Kiss Pince, Bencze Feri Pincéje, 
Vecsei Pince, Sződi Pince, Kri-
zsán Pince és a Raffai Pince vár-
ta a betérő vendégeket.

Ami nem változott, a szaká-
csaink összetétele. A vacsoráról, 
ami egy marhababgulyás volt, 
idén is Vagyon Miklós és Nagy 
Gábor gondoskodott.

A hartai S'HARP ElITE zene-
karnak köszönhettünk egy fan-
tasztikus rock koncertet, azt 
gondolom, aki átélte, nem felej-
ti könnyen.

Mindenképpen pozitív a ren-
dezvény értékelése, ez látszik a 

sok visszajelzésből és dicséret-
ből, ami visszajutott hozzánk. 
Volt, aki már a jövő évi rendez-
vényre szeretett volna jegyet fog-
lalni, de természetesen le kell ül-
nünk az összes résztvevő pince 
tulajdonosával, segítővel, közre-
működővel közösen és át kell be-
szélnünk a tapasztalatokat.

A fent már említett szereplő-
kön kívül köszönet Szabó Laci-
nak a kihangosításért, Vajai Pis-
tinek a sátrak felépítéséért, a 
Dunaföldvári Polgárőrségnek és 
az önkormányzatnak az eszkö-
zök biztosításáért, Cziger Ist-
vánnak és csapatának az előké-
szítő- és utómunkálatokért.

Érezhető, hogy ismét megvolt 
az összefogás és megmutattuk, 
hogy együtt olyan rendezvényt 
tudunk szervezni, hogy min-
denki már azt várja, mikor lesz 
a következő!

A BURGUNDIA visszavár min-
denkit és nem csak jövőre! «

Dunaföldvári BoRRock és gasztró séta 2.0
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Idén már 20 éves az Ördögszekér Tánc-
egyesület, ennek apropójából több ren-
dezvényre is számíthatunk tőlük. Május-
ban egy kiállításmegnyitóra várták az ér-
deklődőket, ahol egy társulás eredmé-
nyeit mutatták be.

KelemenDorottya 

Ünnepélyes megnyitó
Ahogyan annak rendje és 

módja van, az Ispánház föld-
szinti része, sőt a várudvar is 
elég hamar megtelt az érdeklő-
dőkkel azon a májusi napon, 

amikor megnyílt a Matéria ne-
vet viselő kiállítás. A méretét 
tekintve egészen kicsi terembe 
azonban látszólag örömmel 
léptek be egyre többen és töb-
ben, hogy aztán rácsodálkozza-
nak mind arra, amit összegyűj-
töttek a szervezők. A megnyitó 
természetesen kiváló hangulat-
ban telt el, citerajátékkal tarkí-
tották a programot, majd töb-
bek között beszédet mondott 
Pataki Dezső és Dr. András Fe-
renc is. 

Megnyílt Bakos András és az Ördögszekér 
Táncegyüttes közös kiállítása, a Matéria

Nevezhetjük talán csendes készülődés-
nek, ami az elmúlt években a Dunaföld-
vári Evangélikus Egyházközség falai kö-
zött zajlik. 
2020-ban közösségünk Molnár Iván lel-
kész vezetésével egy EFOP pályázat segít-
ségével komoly előrelépést tett a gyüle-
kezet aktív és inaktív híveinek mozgósí-
tására. Megpezsdült körülöttünk az élet, 
kicsit berobbantunk a köztudatba, bal-
szerencsénkre pont a COVID előtt. 

MagyariÁkos 

„Erős várunk” falain belül to-
vábbra is folyamatos az élet. Je-
lenleg a lelkészi szolgálatot Sel-
meczi Géza Tamás apostagi lel-
kész végzi. Ő terelgeti nyájunkat 
a mindennapokban, emellett az 
apostagi egyházközség életét is 
szervezi. A helyi hitoktatást fe-
leségével, Selmecziné Füzéková 
Dianával együtt végzik. 

Ez év februárjában a presbité-
rium elfogadta a 2023-as év 
költségvetési beszámolóját és a 
2024. évre szóló költségvetést. 
Az évértékelő beszámolóban 
Selmeczi Géza Tamás lelkész 
többek között elmondta, hogy 
2023-ban templomunk 2 ke-
resztelőnek és 3 fiatal konfir-
málásának adott helyszínt. 
Gyülekezetünkben több beru-
házás, felújítás történt, amelyek 

ugyan nem látványosak, de a 
mindennapok munkáját meg-
könnyítik, komfortosabbá te-
szik. 

Egyházunknál a 2024-es év az 
általános tisztújítás éve. Főleg 
emiatt a március sem telt ese-
ménytelenül, ugyanis egyház-
községi szinten megtörtént a 
presbiter választás. A korábbi 
felügyelőnk nem vállalta tovább 
az elnökséget, így új felügyelőt 
választottunk Kristofics László 
személyében. A hatfős presbité-
riumban is történt személyi 
változás. Két új presbiter testvé-
rünkkel, Boros Józsefnével és 
Magyari Ákossal építjük tovább 
gyülekezetünket. Április 7-én 
ünnepi istentiszteleten iktatták 
be és tették le esküjüket a pres-
bitérium tagjai. 

Gyülekezetünk a Bács-Kiskun 
Evangélikus Egyházmegyéhez 
tartozik, ahol szintén megtör-
tént az elnökség megválasztása. 
Megyei esperesünk Homoki Pál, 
felügyelőnk pedig Dudla Erzsé-
bet lett. 

Templomunk árnyékában 
működik a Levendula Alapfokú 
Művészeti iskola Farkas-Husz-
ka Rózsa vezetésével. Gyüleke-
zetünk és az iskola jó kapcsola-
tot ápol egymással. Rózsáékkal 

Erős vár a mi Istenünk! 
…de a közösségért kell nekünk IS TENnünk! 

szívesen megosztjuk udvarun-
kat, ahol az iskola ünnepi ese-
ményeket, táborokat szervez, il-
letve többször adtunk már he-
lyet művészeti kiállításnak. 

Emlékszem, amikor az első 
zeneiskolai évzáró hangver-
senyt szerveztük. Templo-
munknak különleges az akusz-
tikája, elképesztő élmény. A ze-
neiskola azóta is nálunk tartja 
meg ezt az eseményét. 

Mindennél jobban szeretnénk 
folytatni azt a missziót, aminek 
eredménye egy egyre népesedő, 
egyre nagyobb lelket számláló 
igazi evangélikus egyházközség. 
Első lépésként ősszel megszer-
vezzük a korábban már több-

ször is nagy sikereket aratott 
Evangélikus Családi Napot. 

Várjuk régi és új, fiatal hívein-
ket minden alkalomra, nyitott 
szívvel és új lendülettel. 

Erős vár a mi Istenünk! «

Közös munka
A dunaföldvári grafikus, Ba-

kos András munkái egészítik ki 
azt a tárlatot, amit fennállásuk 
20. évfordulója alkalmából ren-
dezett a szintén helyi táncegye-
sület. A különleges gyűjtemény 
az Ispánház földszinti kiállító-
termében kapott helyet, emlé-
ket állítva az elmúlt évtizedek 
munkáinak. A két alkotó gya-
korta dolgozott együtt, hiszen 
mindig szükség volt egy–egy 
plakátra, meghívóra a különféle 
programokra. 

Nagyon komoly színvonalon 
dolgozott mindig is az Appels-
hoffer házaspár vezette Ördög-
szekér Tánccsoport, ez az igé-
nyesség pedig természetesen 
megjelent abban is, hogy mit 
viselnek a színpadon. Nagy 
energiát fektettek abba, hogy 
összegyűjtsenek különféle, le-
hetőleg eredeti viseleteket, 
amelyek a nézőtér után most a 
kiállítás látogatóit is meghódít-
hatják. A komoly és hiteles 
megjelenést pedig nem csak a 
ruhákra értették, hiszen Bakos 
András munkái még maga-
sabbra emelték az általuk kép-
viselt színvonalat, amikor a 
plakátokat és meghívókat ké-

szítette nekik. A közöttük lévő 
kapcsolat több tekintetben is 
tovább dolgozott, készültek 
olyan munkák, amiket egy–egy 
előadás inspirált. 

A kiállítóteremben található 
anyagok kiegészítik egymást, 
mind stílusukban, mind hangu-
latukban, így adva ki egy olyan 
gyűjteményt, ami igazán várat-
lan és egyedi. A tárlatot temati-
kák szerint rendezték össze a 
szervezők, a viseleteket grafikai 
munkák egészítik ki. Ezek közül 
a téli összeállítás lett Appelshof-
fer János kedvence. Míg Bakos 
András grafikus azt a művét 
emelte ki, amit a Mátkatánc – A 
fekete kötény legendája című 
darab plakátjához készített, és 
egy meggyötört asszonyt ábrá-
zol, aki a halálba táncolta magát. 

Minden olyan ember számára 
kiváló lehet ez a program, aki 
szereti és tiszteli a néphagyo-
mányokat, de a formák és a szí-
nek mögé is látna, egyúttal el 
tud időzni a mélyebb gondola-
tokban is. A Matéria címet vise-
lő kiállítás Dunaföldvár egy rit-
kábban látott arcának a megis-
merésében is kiváló támpont 
lehet, így ilyen tekintetben ér-
demes vizsgálni. «

10. oldal ||  2024. június Látogasson el online portálunkra is!
www.part-oldalak.hu



Liturgikus évünk visszatérő ünnepei külö-
nös varázst adnak az évente visszatérő 
hónapoknak. Májust a Szűzanya hónapjá-
nak tartjuk, és megszépítette az estéket 
a lorettói litánia. Kedves emlékem gye-
rekkoromból a Csőgl tisztelendő úr által 
teljes pompában celebrált litánia. Aztán 
megérkezik a június, amelyet Jézus Szíve 
tiszteletének szentel az egyház. 

HaiderMárta

A Barátok templomában kü-
lön oltár hívja fel a figyelmet 
erre. A templomában jobb olda-
lán a szentély előtt található. Jé-
zus fehérruhás alakját, piros 
köpeny (a földi jelképe) burkol-
ja.) Jobb kezét felemeli, baljával 
Szent Szívét tartja. Kezein ke-
resztáldozatának sebei látsza-
nak. 

A szív az ókortól a szeretet 
jelképe. A Bibliában már Ószö-
vetségben többször találkozunk 
a szív metaforával. Kivonulás 
könyvének 9, 12 verse: „Isten 
megkeményítette a fáraó szí-
vét.” Az Újszövetségből nagyon 
sok idézetet lehetne hozni an-
nak bizonyítására, hogy a szív-
ből jönnek a jó és rossz gondo-
latok. 

Álljon itt egy közismert idé-
zet: „A szív bőségéből szól a 
száj” – olvassuk Szent Máté 
evangéliumának 12, 34 versé-
ben. Jézus pedig így tanít ben-
nünket: „Tanuljatok tőlem, mert 
szelíd vagyok és alázatos szívű.” 
(Mt11,29)

Jézusnak a kereszten átszúrt 
szíve a megváltás szimbóluma 
lett. Belőle fakad minden élet 
forrása: „Ha valaki szomjazik, 
jöjjön hozzám, és igyon min-
denki, aki hisz bennem. Amint 
az Írás mondja: élő víz folyói fa-
kadnak majd belőle.” (Jn 7,37–38)

A Jézus Szíve tisztelet elter-
jesztésében a karthauzi és je-

zsuita renden kívül Alacoque 
Margit Mária vizitációs szerze-
tesnőnek volt nagy szerepe.  
Magánkinyilatkoztatásaiban 
többször látta Jézus Szent Szí-
vét, 1674-ben Úrnapján pedig 
Jézus szeretettől lángoló szívét. 
Az elsőpénteki kilenced az ő lá-
tomásai révén terjed el. Jézus 
ígérete így szól: „Megadom a 
végső megigazulás kegyelmét 
mindazoknak, akik 9 egymást 
követő hónap első péntekén 
gyónnak és áldoznak. Nem hal-
nak meg a halálos bűn állapo-
tában, sem a nekik szükséges 
szentségek nélkül. Isteni szí-
vem biztos menedékük lesz ha-
láluk óráján.”

IX.Pius pápa (1846–1878) 1856-
ban Jézus Szíve ünnepét a pün-
kösd utáni második vasárnapot 
követő péntekre tette. Ez az 
idén június 7-én van. A hónap 
pedig a Jézus Szíve áhítatosság 
hónapja.

A Jézus Szíve-oltár fölött IHS 
monogram látható a Napot 
jelképező aranyfénysugarak 
között, az apró rózsaalakú fel-
hők szinte szállnak az ábrázo-
láson angyalfejektől körülvé-
ve. A monogram közepén lili-
omos kereszt áll. A ferences 
rend nagyon kedvelte ennek a 
monogramnak a használatát. 
A rend egyik kiváló prédikátor 
szentje, Siénai Szent Bernar-
din (1380–1444) különösen 
tisztelte Jézus nevét. Aranyo-
zott kisméretű pajzsra íratta, 
amelyet prédikációi közben 
mindig a kezében tartott. A Jé-
zus neve litánia szerzői a ha-
gyomány szerint Szent Ber-
nardin és Kapisztrán Szent Já-
nos voltak. A monogram a 
megbékélés szimbólumává 
vált. Templomokon kívül szí-
vesen használták középülete-

ken, de magánházakon is. A 
barokk korban különösen ked-
veltté vált. Templomunkban a 
gyóntatószéken is Jézus nevé-
nek monogramja látható. 

Az IHS-nek a legismertebb 
magyarázata a Iesus hominum 
Salvator, vagyis Jézus az embe-
rek Üdvözítője. Más magyará-
zat szerint a milviusi hídnál 
történt csata előtt, 312. október 
27-én Nagy Konstantin császár 
álmában látta a kereszt jelét a 
ragyogó Nap előtt az „Inhoc 
signo vincis” (E jelben győzni 
fogsz) felirattal. Ennek a csatá-
nak döntő jelentősége lett a ke-
reszténység történetében, hi-
szen 313-ban adta ki Konstan-
tin a milánói ediktumot, 
amelyben vallásszabadságot 
kapott az egyház. A vincis szó v 
betűjét néha a monogram alá 
írták, így alakult ki az a nézet, 
hogy a Jézus keresztre feszíté-
sekor használt szegekből há-
rom látható itt a kereszttel, 
amelyet a H betűhöz illesztet-
tek. 

A jezsuita rend is használja a 
monogramot, a „Iesum habe-
mus socium” (Jézus a mi tár-
sunk), illetve a „Iesu humilis 
societas” (Jézus alázatos társa-
sága) feloldással. 

Az IHS tulajdonképpen Jézus 
görög nevének monogramja. A 
görög és a héber ábécében min-
den betűnek számértéke van. 
Ha összeadjuk a Ieuszosz – Ih-
sous név számát nyolszáz-
nyolcvannyolcat kapunk. 

Az I (iota)10 +H (éta) 8 + Σ (sig-
ma)200 + O (omikron)70 + Y 
(epszilon) 400 + Σ (szigma) 200 
= 888. A Jelenések könyvében a 
Bárány száma ez, vagyis a töké-
letességé. Vele szemben a Jele-
nések könyvének szörnyetege 
(13.18) a fenevad számát adja ki: 
666. Néro császár nevének 
számértéke is ennyi, aki hat na-
pig égette Rómát. 

Érdekesség, hogy a Jézus Szí-
ve- és a Mária-oltár fölött is a 
sátormintázatot éppen nyolc 

Dunaföldvár kincsei 17. rész
Jézus Szíve – oltár a 
Barátok templomában

A koldus és 
Krisztus

SimonIstván
Nekem nem parancsol senki, 

én azt csinálok, amit akarok, 
mondogatta magában némi 
büszkeséggel. Nem érdekelték 
az emberek, ha éhes volt, gon-
dolkodás nélkül megszólított 
valakit és kért tőle valamit, kü-
lönben jól elvolt magában. Ba-
rátságról, szerelemről nem so-
kat tudott, inkább csak sejtései 
voltak, akárcsak a szeretetről, 
ami éppoly ismeretlen volt 

számára, mint a lazac vagy a 
kaviár. Az évek szálltak, mint a 
percek, a bűneit büntetendő 
olykor becsukták, de az életét, 
a szokásait nem tudták meg-
változtatni. Sosem értette meg, 
hogy a másé nem az övé, hogy 
a magántulajdon szent dolog 
és senkinek sincs joga elvenni 
a másét. Ha szüksége volt vala-
mire, úgy gondolta, joga van 
megszerezni bármi áron is. 
Ezért nem szerették, inkább 
féltek tőle az emberek és kerül-
ték, de időnként kénytelenek 
voltak találkozni vele, segíteni 
rajta. Mert kérni megtanult, a 

szükség megtanította, máshoz 
nem is nagyon értett, mint a 
kéréshez. 

Az idő múlásával egyre türel-
metlenebb és erőszakosabb lett, 
szinte menekültek előle az em-
berek. Megkönnyebbült, amikor 
megbetegedett és kórházba ke-
rült, nem kellett a mindennapi 
kenyérért megküzdenie, ellátták 
minden földi jóval, igaz, csak 
egy ideig. Meggyógyítani nem 
tudták, de néhány hét után 
mégis kiadták, aminek egyálta-
lán nem tudott örülni, hiszen 
számára véget ért a jó világ, mi-
ként az első emberpár, Ádám és 

Éva, ő is kiűzetett a paradicsom-
ból. Igaz, nem először történt 
vele ilyen, lakott már a paradi-
csomban máskor is, amikor a 
plébánián nemrégiben a plébá-
nos nagylelkűen befogadta, fel-
öltöztette, megetette, egyszóval 
gondoskodott róla, amíg valami 
megbánhatatlan dolog nem tör-
tént, ami miatt kiűzetett a para-
dicsomból. Szerinte rosszakarói 
üres borosüvegeket csempésztek 
a párnája alá, amiket természe-
tesen az atya megtalált és sűrű 
szemrehányás kíséretében vele 
együtt kipenderített a plébániá-
ról. Ily módon az amúgy is 

darab bojt díszíti, amelyet 
mindkét oldalon egy–egy arany 
rózsacsokordísz ékesít, amely 
szintén a barokk kedvelt motí-
vuma volt. 

Jézus neve a hívő ember szá-
mára az üdvösséget jelenti, 
ahogy Szent Pál írja: „…mert 
más név nem is adatott az em-
bereknek az ég alatt, amelyben 
üdvözülnünk kell.” (Ap-
Csel4,12) «
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elveszett paradicsom szá-
mára többször is elveszett. 

Amikor a kórházból hazake-
rült, alig lehetett ráismerni, any-
nyira lefogyott, keze–lába csak 
úgy harangozott a kabátban és a 
nadrágban, arca beesett, szemei 
karikásak voltak. Akik megszán-
ták, azok adtak neki ruhát, pénzt 
vagy egy darab kenyeret, de so-
kan elzárkóztak előle, hiába kér-
te őket, nem kapott tőlük sem-
mit. Egyre nehezebb lett a hely-
zete, mind kevesebben támogat-
ták, emiatt aztán még agresszí-
vabb lett. Lassan elfogyott körü-
lötte a levegő, szinte teljesen 
magára maradt. Egyik éjszaka, 
amikor egy padon üldögélve 
éhesen bámulta a csillagokat, 
eszébe jutott a nyugdíjas lelkész, 
aki szintén sokszor segített már 
rajta. Igaz, vele is volt már né-
zeteltérése, ahogy másokkal is, 
de azért jónak látta, mint tékozló 
fiú az apját, ismét fölkeresni. Azt 
is elgondolta, hogy mit fog mon-
dani neki, milyen súlyos szavak-
kal ecseteli majd kilátástalan 
helyzetét, gyógyíthatatlan be-
tegségét és az éhségét, ami 
szüntelenül gyötri. Miután fő-
próbát tartott, vagyis elmondta 
magában a másnapi monológot, 
némi megnyugvást érezve álom-
ra hajtotta a fejét. 

Korán ébredt és azonnal elin-
dult szerencsét próbálni. Hosz-
szan kopogtatott a nagy kapun, 
majd hangos kiáltozással igye-
kezett jelt adni magáról. „A zör-
getőnek megnyittatik” – mondja 
Jézus, és valóban megnyílt a ka-
pu, megjelent a gazda, így végre 
előadhatta alaposan végiggon-
dolt mondókáját. A lelkész 
gondterhelt arccal hallgatta a pa-
naszáradatot, miközben meg-
döbbenve konstatálta, hogy a 
betegesen sovány, apró ember-
kétől csak karnyújtásnyira lehet 
a halál. Természetesen most is 
segített rajta, ahogy tudott, az-
tán útjára bocsájtotta. Másnap, 
harmadnap ugyanígy történt 
minden, innentől kezdve szinte 
minden nap megismétlődött a 
jelenet, kérésekben egyáltalán 
nem volt hiány. A helyzet kez-
dett tarthatatlanná válni, a csa-
lád és a szomszédok is megun-
ták a naponkénti zaklatást és 
egyre erélyesebben léptek föl a 
hívatlan látogatóval szemben. 
Végül a rendőrséget hívták segít-
ségül, akik annak rendje s módja 
szerint kitiltották a Templom ut-
cából, de még a környékéről is. 

Azonban a szükség törvényt 
bont, emberünk nem zavartatta 
magát, a tilalom ellenére is meg-
jelent újra meg újra, zörgetett és 
kért, kért mindent, amire csak 
szüksége volt. Ilyenkor a forga-
tókönyv szerint jöttek a cerberu-

sok és elűzték az erőszakos be-
tolakodót. Nehéz volt ez min-
denkinek, de leginkább a lelkész 
lelkének, hiszen ő nem csupán 
az agresszív kéregetőt látta eb-
ben az elesett emberben, hanem 
Krisztus kicsiny testvérét, akivel 
Jézus azonosítja magát, amikor 
ezt mondja majd az ítéletkor; 
„Éheztem és ennem adtatok, 
szomjaztam és innom adtatok, 
jövevény voltam és befogadta-
tok, beteg voltam és meglátogat-
tatok.” (Máté 25) Ahányszor 
meglátta ezt a csontsovány, ron-
gyos, rossz kinézetű embert, az 
Úr szenvedő szolgájára gondolt. 
Hiába igyekezett meggyőzni a 
családját, a környezetét, hogy 
ennek az elesett, szinte elvisel-
hetetlen embernek van egy lát-
hatatlan pártfogója, az irgalmas 
Isten, aki szolidáris minden 
szenvedővel, bárki legyen is az. 
Szent Mártonra hivatkozott, aki 
egyszer egy meztelen koldusra 
terítette a kardjával kettéhasított 
köpenye felét, amit álmában 
nem a koldus, hanem a Jézus 
vállán látott viszont, aki ezt is 
mondja majd az ítéletkor: „me-
zítlen voltam s ti felruháztatok”, 
mert a nincstelen koldus szen-
vedésében Krisztus is jelen van. 
Luther szerint mindnyájan kol-
dusok vagyunk, mondta csön-
desen azoknak, akik ki nem ál-
hatták ezt a kéregető embert. 
Eszébe jutott a gyerekkora, ha 
koldust látott az utcán, majd-
nem elsírta magát és ez most 
sem volt másként, nagyon szán-
ta a szegényeket, köztük ezt a 
szegény, halálosan beteg em-
bert. Meg volt győződve róla, 
hogy az Isten irgalma olyan, 
mint a madárnak a fészek, elrej-
ti a kicsinyeket, az elesetteket és 
oltalmazza, táplálja őket, mint 
madár a fiókáit. „Boldogok az ir-
galmasok, mert ők irgalmassá-
got nyernek” – idézte Jézus sza-
vait, hogy irgalmasságra biztas-
sa az embereket. Fáradozása 
azonban sikertelennek bizo-
nyult, környezete egyáltalán 
nem volt képes a koldus rend-
szeres látogatását, tolakodását 
tolerálni, aki végképp kiűzetett a 
Paradicsomból, de nem az ő lel-
kéből. Többé nem vette le róla a 
kezét, ahogy tudta, támogatta, 
amíg csak tehette. Álmában oly-
kor magát látta abban a piszkos, 
rongyos ruhában, azzal az ócska, 
nagy táskával a kezében az Úr 
előtt imádkozni, miközben az 
angyalok körülállták, érdeklőd-
ve, némi szánakozással csodál-
ták. Ahogy ott állt a fényben az 
Atya közelében, mintha egy kéz 
érintését érezte volna a vállán, 
amikor megfordult, látta, amint 
Krisztus közeledik felé. Ekkor 
hirtelen fölébredt. «

Művelődési ház
Nyári programok 
A műsorváltoztatás jogát fenntartjuk!
Jegy- és ajándékutalvány vásárlás on-
line: www.foldvarikultura.hu vagy 
személyesen a Művelődési Központ-
ban, a Dunaföldvári Várban és a 
könyvtárban

Június 22. szombat
MÚZEUMOK ÉJSZAKÁJA
Csodák és kalandok a dunaföldvári várban
A belépés díjtalan
Helyszín: dunaföldvári vár

Június 24. hétfő 9:00–11:00
BABA-MAMA KLUB
Helyszín: Berze-Nagy Ilona Vá-
rosi Könyvtár

Június 26. szerda 10:30–17:30
VÉRADÁS
Helyszín: Művelődési Központ

Június 29. szombat 21:00
FÖLDVÁRI NYÁRI ESTÉK
Taven baxtale – Legyetek szerencsések!
táncjáték a Fitos Dezső Társulat 
előadásában
Jegyárak: 6.000 Ft és 6.500 Ft 
(www.nyariestek.hu vagy sze-
mélyesen a Művelődési Köz-
pontban és a dunaföldvári vár-
ban)
Helyszín: dunaföldvári vár

Július 5. péntek 18:00
SÜSÜ, A SÁRKÁNY 
a Hadart Színház mesejátéka
Jegyvásárlás: www.tixa.hu vagy 
előadás előtt a helyszínen
Helyszín: dunaföldvári vár

Július 6. szombat 21:00
FÖLDVÁRI NYÁRI ESTÉK
Hogyan értsük félre a nőket? (1. rész)
Csányi Sándor egyszemélyes 
vígjátéka
Jegyárak: 6.500 Ft és 7.000 Ft 
(www.nyariestek.hu vagy sze-
mélyesen a Művelődési Köz-
pontban és a dunaföldvári vár-
ban)
Helyszín: dunaföldvári vár

Július 11. csütörtök 20:00
STAND UP COMEDY SHOW
Fellépők: Orosz Gyuri, Rekop György, Magyed, 
Gajdos Zoltán
Jegyárak: 3.900 Ft És 5.900 Ft 
(www.standupcomedy.hu vagy 
személyesen a Művelődési Köz-
pontban és a dunaföldvári vár-
ban)
Helyszín: dunaföldvári vár

Július 12. péntek 19:00
LÖFAN MAZSORETT GÁLA
A belépés díjtalan
Helyszín: dunaföldvári vár

Július 14. vasárnap 21:00
FÖLDVÁRI NYÁRI ESTÉK
Szép nyári nap
Neoton musical a Veres1 Szín-
ház előadásában
Jegyárak: minden jegy elkelt
Helyszín: dunaföldvári vár

Július 19. péntek 19:00
OPERETT GÁLA
felejthetetlen operett és musical slágerek 
Szendy Szilvi, Fischl Mónika és Laki Péter előa-
dásában
Jegyárak: 6.000 Ft és 6.500 Ft 
(www.jegyx1.hu vagy szemé-
lyesen a Művelődési Központ-
ban és a dunaföldvári várban)
Helyszín: dunaföldvári vár

Július 20. vasárnap 21:00
FÖLDVÁRI NYÁRI ESTÉK
Még egy kört mindenkinek
vígjáték az Orlai Produkció elő-
adásában
Jegyárak: 6.500 Ft és 7.000 Ft 
(www.nyariestek.hu vagy sze-
mélyesen a Művelődési Köz-
pontban és a dunaföldvári vár-
ban)
Helyszín: dunaföldvári vár

Július 26–27. péntek–szombat
PARTI Fesztivál
Jegyvásárlás: www.foldvarikul-
tura.hu vagy személyesen a 
Művelődési Központban és a 
dunaföldvári várban
Helyszín: Duna-part

Kiállítások
 ► Magyar világ, török világ – Vármúzeum
 ► Üdvözlet Dunaföldvárról – régi képeslapok, Vármúzeum (jú-
nius 22-től)

 ► „Rózsalevél, felkap a szél” – Sárdy János emlékkiállítás, Vár-
múzeum 

 ► Mesebeli Afrika – Magyar László emlékkiállítás, Fafaragó Ga-
léria

 ► Matéria – az Ördögszekér Táncegyesület és Bakos András kö-
zös kiállítása– Ispánház

 ► Egyáltalán – Nemes Ferenc kiállítása – Fafaragó Galéria
 ► A Dunaföldvár Kultúrájáért díjjal kitüntetett Dunaföldvári 
Foltvarrók kiállítása a művelődési ház előterében

 ► „Múlt-jelen-jövő” – Patakiné Kovács Veronika tűzzománc 
munkái a könyvtárban

 ► A Levendula művészeti iskola évzáró kiállítása a könyvtárban

12. oldal ||  2024. június Látogasson el online portálunkra is!
www.part-oldalak.hu
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Zsúfolásig teltek a Dunaföldvári Evangéli-
kus templom padjai június 16-án este. Rö-
vid időn belül kiderült, hogy a jelenlévők 
jól választottak maguknak vasárnap esti 
kulturális programot.

MagyariÁkos

A kórus éneke és a hangsze-
rek hangja töltötte meg a temp-
lom kiváló akusztikájú belterét. 
Babanyecz László, a kórus kar-
nagya nem csak az énekkart, 
hanem a produkciók közötti át-
vezetéseket is briliánsan vezé-
nyelte.

A koncert egy zsoltárral kez-
dődött, majd felcsendültek töb-
bek között magyar népdal fel-
dolgozások is.

A tehetséges kis zenészekből 
álló gitár és harmonika kamara-
zenekarral egy zenei utazásra 
indultunk az olasz és a mexikói 
földekre, majd egy sváb bálban 
is megtáncoltatták képzeletün-
ket.

A kórus által előadott talán 
legegzotikusabb dallam egy Zu-
lu törzsi ének volt, ami nagyon 
tetszett a közönségnek. Olyany-
nyira, hogy a vastapsot követő-
en a publikum kívánságára rá-

Bartóktól a Zulu népdalig
Nyárváró koncert a Cantemus kamarakórussal

adásként is ezt énekelték. A 
karnagy buzdítására többen is 
felpattantak a közönség sorai-
ból és a kórushoz csatlakoztak, 
megható örömzenével zárva az 
estét.  

Az ifjú művészeket Vajai Lász-
lóné készítette fel. Zongorán kí-
sért Perémi Erzsébet, kürtön 
közreműködött Wladyczanski 
Mihály. Szólót énekelt dr. Bodo-
lai György.

Kellemes, könnyed muzsikát 
hallhattunk, amiből igen jól töl-
tekeztünk testileg és lelkileg, re-
méljük, kitart a következő ese-
ményig. «

2024. június–július havi fogászati ügyelet

A fogászati ügyeleti beosztás az ügyeletet ellátó fogorvosok egymás közöt-
ti cseréje miatt módosulhat, de legfeljebb az ellátás helyszínében lehet vál-
tozás, az ügyelet a jelzett időpontban minden esetben ellátja a páciense-
ket. Az ügyelet 7.00–13.00 óráig tart a fenti napokon és helyszíneken.

Dátum Nap Cím Telefonszám
2024.06.29. szombat Dunaújváros, Petőfi S. u. 1. 25/286–116
2024.06.30. vasárnap Dunaújváros, Vasmű út 10. 25/550–415
2024.07.01. Semmelweis-nap Dunaújváros, Vasmű út 10.. 25/550–415
2024.07.06. szombat Dunaújváros, Vasmű út 10. 25/550–554
2024.07.07. vasárnap Dunaújváros, Petőfi S. u. 1. 25/286–116
2024.07.13. szombat Dunaújváros, Derkovits u. 2. 25/747–797
2024.07.14. vasárnap Dunaújváros, Vasmű út 10. 25/550–415
2024.07.20. szombat Dunaújváros, Vasmű út 10. 25/550–415
2024.07.21. vasárnap Dunaújváros, Vasmű út 10. 25/550–416
2024.07.27. szombat Dunaújváros, Vasmű út 10. 25/550–417
2024.07.28. vasárnap Dunaújváros, Vasmű út 10. 25/550–415

SZENT ISTVÁN NAP 
Augusztus 19–20.
Dunaföldvár, Duna-part
Tervezett program
19. hétfő 
20:00 Szabadtéri mozi
22:00 DJ party a Rakpart étte-
rem teraszán
20. kedd
10:00 Ünnepi műsor, új kenyér 
megáldása, koszorúzás a Szent 
István szobornál
10:00 Halászléfőző verseny 

11:00 Solti Ifjúsági Fúvószene-
kar koncertje
13:00 Halászléfőző verseny 
eredményhirdetés
14:00 Habparty – Dunaföldvári 
Önkéntes Tűzoltó Egyesület
15:00 Helyi csoportok műsora
17:00 PETER SRAMEK
18.00 Helikopter bemutató
19:00 REPUBLIC koncert
21:00 Tűzijáték
Motorcsónakázás, sárkányhajózás, bazár, vi-
dámpark, íjászat/Hagyományőrző íjászok

Dunaföldvár város egy kis közössége szí-
vesen kerekedik fel, hogy minél többet 
lásson és tapasztaljon hazánk szép tájai-
ból, helyenként nem kis teljesítményt 
nyújtva. Vicsik Boglárkávával beszélget-
tünk, aki arról mesélt nekünk, hogy a kö-
zelmúltban milyen túrázásra invitálta a 
Dunaföldvári Túrázók Természetvédelmi 
és Idegenforgalmi Egyesülete a közössé-
get.

GyörgyAnna

Április 13-án voltunk egy me-
cseki kiránduláson, amikor is 
huszonnyolc fővel egy egyna-
pos túrán vettünk részt. Nagyon 
kellemes tavaszi kirándulás 
volt. Minden évben szoktunk 
kirándulást tenni a Mecsekbe, 
de minden évben más évszak-
ban. Most a tavaszi időszakra 

esett az utunk, és tulajdonkép-
pen a medvehagyma virágzás 
volt az, amire oda érkeztünk. 

A Bakonyban voltunk szintén 
egy egynapos kiránduláson, tíz 
fővel, május 10-én, aminek cél-
ja két kilátó meglátogatása volt, 
a Papod-hegy tetején lévő Vitéz 
Bertalan és a Kis-Bükkön a Fe-
kete István kilátó. Utóbbi Fekete 
István, a Vuk szerzőjének tiszte-
letére készült. A másik, a Vitéz 
Bertalan kilátó a második világ-
háborús repülőszerencsétlen-
ség áldozatainak állít emléket.

Nagyon jót kirándult a csapat, 
de a vége kicsit túlélésre sike-
rült, mert ez egy igen nehéz tú-
ra.

Május 24–26-án volt egy há-
romnapos kirándulásunk, 

Új tájakon a Dunatúra melynek első napján egy ma-
gyarországi, nagyon szép terü-
letet, Bakonybélt látogattuk 
meg. Ott a Szent Mauríciusz ko-
lostorban tettünk egy élmény-
dús két és fél órás látogatást, 
amely során egy pici betekin-
tést kaptunk a kolostor eddigi 
történetébe és a szerzetesek 
életébe. Ezután egy rövid sétá-
val megnéztük a Borostyán-ku-

tat vagy más néven Szent-ku-
tat. Az Erdők Házába is betér-
tünk, hiszen mint természetjá-
rók azért természetesen mindig 
szeretünk begyűjteni új infor-
mációkat az adott területről. Ezt 
követően pedig tovább indul-
tunk egy Magyarországon is-
mert kis kápolnához, a Sitkei 
kápolnához, amit kívülről–be-
lülről megnéztünk. Ez a ká-

13. oldal2024. június  ||Kövessen minket YouTube csatornánkon és
nézze vissza a Dunaföldvár TV műsorait bármikor!
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Idén június 2-án tizenharmadik alkalom-
mal rendezte meg a Dunaföldvár-Bölcske 
közötti bringatúrát a Holler UNFC, ahova 
szeretettel várták a kicsiket és nagyokat, 
hogy együtt tekerjék le ezt a 10 km-es tá-
vot. 
Holler Ferenccel, a Holler UNFC vezetőjé-
vel beszélgettünk, aki tizenhárom évvel 
ezelőtt a gondolatból valóságot terem-
tett.

GyörgyAnna

Mit vár az idei túrától?
Idén 13. alkalommal rendez-

zük már ezt a bicikli túrát, de 
persze volt egy kicsi szünet, 
amikor a covid miatt nem tud-
tuk megszervezni. Azt gondo-
lom, a résztvevők azt várják, 
hogy minden évben eljöhesse-
nek és együtt letekerjük le ezt a 
távot, amelynek a közepén 
Bölcskén egy gyönyörű környe-
zetben vendégül látják a túra 
résztvevőit. Jómagam termé-
szetesen azt várom, hogy minél 
többen jöjjenek a túrára, jól 
érezzék magukat és töltsünk 
együtt egy kellemes napot Du-
naföldvár közösségével.

Köztudott, hogy minden év-
ben valami mással lepik meg a 
résztvevőket és a kicsiket. Idén 
milyen újdonsággal készültek?

Idén is nagy hangsúlyt fektet-
tünk arra, hogy a pici gyerekek-
nek kedvezzünk. Felállítottunk 
három ugrálóvárat, amelyből 

kettő a pici gyerekeknek kedvez. 
Illetve készültünk a nagyoknak 
is egy újdonsággal, egy hatal-
mas, elég nehéz és meredek 
akadály/ exatlon pályával, ahol 
egyszerre ketten méretik meg 
magukat, magyarul versenyez-
nek egymással. Bízom benne, 
hogy hogy sokan végig fognak 
rajta menni, nem elfelejtve azt, 
hogy díjazzuk azt is, aki meg-
nyeri a versenyt.

Mit gondol, miért vált az évek 
alatt ilyen népszerűvé ez az ese-
mény?

A célkeresztben a gyerekek 
vannak. Mindig próbálunk ne-
kik olyan programokat csinálni, 
amitől egy kicsit meg színeseb-
bek lesznek Dunaföldvár min-
dennapjai. Azt gondolom, hogy 
ez sikerül, hiszen minden év-
ben nagyon sok gyerek látogatja 
az eseményt és nem csak a tú-
rázók. Aki esetleg nem bringá-
zik velünk, az is szabadon csat-
lakozhat bármikor a nap folya-
mán. Itt mindent díjmentesen 
kínálunk a résztvevőknek, nem 
kell fizetni a túráért és a játéko-
kért sem. 

Már a kezdetek kezdetén be-
vezettük a túra elején lévő be-
melegítést, amely aerobik gya-
korlatokkal rázza fel a résztve-
vőket, ezt Hollerné Scheidl 
Margó, a feleségem tartja. Lát-
hatóan egyre jobban élvezik ezt 

a fajta műfajt a résztvevők, ahol 
különböző gyakorlatokat végez-
nek, zenére nyújtanak, ugrál-
nak, táncolnak. A végén osztjuk 
ki a jegyeket, amelyeket a túrá-
ból visszajövet lángosra lehet 
beváltani. 

Hány lángos sült?
Köszönet a Dunaföldvári Őszi 

Alkony nyugdíjas klubnak, 
hogy elvállalták ezt a nagy fel-
adatot. Hogy pontosan hány 
lángos sült, azt nem tudom 
megmondani, de az biztos, 
hogy nagyon sok, ugyanis a 
lángos is ingyenes ezen a ren-
dezvényen. Mindössze annyit 
kellett tenni, hogy reggel tor-
názni kellett érte. A hölgyek na-
gyon készültek és várták a visz-
szaérkezőket, számításaim sze-
rint legalább 500 lángost sütöt-
tek.

Szeretném megköszönni a 
dunaföldvári és a nem duna-

földvári támogatóknak is, akik 
hozzájárultak a rendezvény lét-
rejöttéhez, itt gondolok a legap-
róbb ajándékra, a tombola tár-
gyakra, és a legnagyobb szpon-
zorainknak is köszönjük szé-
pen, hogy meg idén is meg tud-
tuk rendezni a bringatúrát. «

Bölcske-Dunaföldvár két keréken

polna arról ismert, hogy a 
megmentésért egy rock feszti-
vál jött létre, melyet immár hu-
szonnegyedik éve minden év-
ben megrendeznek. 

Este megérkeztünk Szom-
bathelyre, a szállásunkra, egy 
nagyon kellemes hotelben töl-
töttük az estét. Negyven fővel 
volt jelen a csoport, amiben 
nemcsak az egyesületi tagok, 
hanem az év során egyébként 
velünk túrázók, illetve teljesen 
új résztvevő személyek is vol-
tak.

A szombati napunk egy kite-
kintés volt Ausztriára, ahol elő-
ször tartózkodtunk, és megte-
kintettük Ausztria legnagyobb 
patakos barlangjait. Felmen-
tünk az ottani vízeséshez, amit 
pici medveszurdoknak is ne-
veznek, mert jellegében és 
megközelíthetőségében is arra 
hasonlít. Ezzel zártuk a napot, 
majd haza utaztunk Magyaror-
szágra. 

Az utolsó napunkon, tehát 
vasárnap a Jeli Arborétum meg-
tekintése, illetve az úrkúti ős-
karszt meglátogatása volt terí-
téken. Ezután érkeztünk haza 

vasárnap kellemesen eltöltött 
három nap után. 

Ennyi év után milyen új kihí-
vásokkal kell megküzdeni az 
utazások során?

Mindig van új tapasztalat és 
kihívás. Egy új ember megjele-
nése a csoportban is egy ilyen 
kihívás, hiszen őt nem ismerjük 
se fizikálisan se a társaságban. 
Az ő beilleszkedése és az abban 
való segítség is a feladatunk, 
ami mindig egy új tapasztalás. 
A létszám még függ például a 
buszköltségtől, kisebb létszám-
nál volt, hogy telekocsival men-
tünk.

Célunk, hogy minél több in-
formációt, minél több ismeretet 
szerezzünk egy–egy meglátoga-
tott helyről, hogy aztán akár a 
téli estéken egy előadássoroza-
ton mi is elő tudjuk adni, hogy 
itt is voltunk, erre jártunk. 

Mitől függ az, hogy mennyi-
en vesznek részt a túrákon?

A létszám attól függ főleg, hogy 
milyen típusú túrát hirdetünk 
meg. Igyekszünk könnyű túrát is 
meghirdetni, közepeset, illetve 
nehéz túrát és most már az is a 
tapasztalat, hogy amit tényleg 

nehéz túrának írunk ki, az vagy 
kilométerben, vagy a megteendő 
szint nagyságában is érződik. Jel-
lemzően a közepes túráink a 
mindenki számára teljesíthetőek, 
de én azt szoktam mondani, 
hogy ha valaki minden hónap-
ban túrázik velünk, akkor annak 
a nehéz túra sem nehéz túra. A 
könnyű túrák inkább mondjuk 
arborétumban való látogatások, 
vagy valami olyan, ami szabad-
téren meglátogatható.

Milyen korosztály van jelen a 
kirándulásokon?

Általánosságban a harmincöt 
és plusz van jelen a túráinkon, 
néha előfordul, hogy egy ve-

lünk túrázó elhozza a fiatalabb 
gyermekét vagy unokáját. Van-
nak kimondottan olyan túráink, 
általában helyiek, amik temati-
kusan a gyerekeknek készül-
nek, akkor abszolút őket várjuk 
és az ő szintjükre van igazítva a 
túra készsége. A legidősebb tú-
rázónk hetvenkettő éves és elég 
aktív túrázó, ha teheti, akkor 
jellemzően ott van velünk. 

Egy jutalom kirándulás kere-
tében az iskolás gyerekeket el-
visszük majd a Gaja-szurdokba. 
Ez a jutalom azoknak jár, akik a 
04. 27-én megrendezett, helyi 
teljesítmény túránkon részt 
vettek. «
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SzabadosSámuel
A múlt nyáron újoncként ke-

rült fel városunk labdarúgó csa-
pata a nemzeti bajnokság har-
madosztályába. Már az első for-
dulók után feltűnést keltett gár-
dánk, hiszen mérkőzésről mér-
kőzésre haladva gyűjtögette a 
pontokat, meglepetés győzel-
meket aratva a bajnokság élme-
zőnyében kapaszkodott meg. 
Heteken át a harmadik helyen 
ált csapatunk, mindenki re-
ménykedett a dobogós helye-
zésben. A szezon vége felé saj-
nos kissé elfáradtak fiaink, és 
végül az igen előkelő ötödik he-
lyen zártak újoncként, olyan 
nagynevű egyesületeket meg-
előzve, mint például az FTC II. 
az MTK II, a Dunaújváros vagy a 
Szekszárd. 53 pontot szereztünk 
a bajnoki küzdelmek során. A 
bajnok a Szentlőrinc lett, ők az-
óta az osztályozók során felju-
tottak az NB II-be. Öt ponttal 
előzött minket a Kaposvár. A 
hatodik FTC II-t egy ponttal 
előztük meg. Lesnyik Gábor 
klubigazgató szerint a keretünk 
kissé szűkös volt, a sérülések, 
eltiltások miatt kimaradt alap-
embereinket a cserék nemigen 
tudták pótolni. A nyár során a 
vezetés mindenképpen a keret 
bővítését szeretné elérni, még-

pedig két–három képzett, ruti-
nos játékossal. A szakvezető az 
utánpótlás korú játékosokat is 
rendszeresen figyeli. A tehetsé-
gesek előbb–utóbb helyet kap-
hatnak a felnőtt keretben.  

Jótékonysági mérkőzés
Az utolsó hazai mérkőzésen 

a Dunaföldvár FC jó játékkal, 
látványos mérkőzésen 6:1 ará-
nyú győzelmet aratott a Majos 
ellen. A mérkőzés teljes bevé-
telét és a kihelyezett urnában 
összegyűlt pénzt a klub volt 
sportolójának, Varga Norbert-
nek a gyógykezelésére ajánlot-
ta fel. Norbert 15 éves koráig a 
Holler UNFC igazolt sportolója 
volt. Betegsége miatt hagyta 
abba a sportolást. Az egyesület 
vezetése és a játékosok is 
egyetértettek abban, hogy le-
hetőségeikhez mérten segítik 
Norbi gyógyulását. Felkeresték 
a szülőket és Norbertet, meg-
beszélve a segítségnyújtás le-
hetőségét, végül abban álla-
podtak meg, hogy egy bajnoki 
mérkőzés teljes bevételét ajánl-
ják fel a családnak. A kellőkép-
pen beharangozott és reklámo-
zott mérkőzésre szép számú 
szurkoló gyűlt össze, s jelentős 
összeg került átadásra jóté-
konysági célokra. «

Ötödik helyen végzett az FC Dunaföldvár
Rangos csapatokat előztünk meg a tabellán

Hazánk talán legnagyobb és legnépsze-
rűbb tömegsport rendezvénye a Balatont 
körülfutó, 211 kilométert távú verseny. 
Egyéni és csapatverseny keretei közt le-
het részt venni rajta. Több mint húszezer 
résztvevője volt az idei eseménynek.  
Minden évben indulnak néhányan váro-
sunkból is a nagy megmérettetésen. Dó-
sa Zoltán a különböző csapatokban körül-
belül 6–8 helybelit ismert fel. 

SzabadosSámuel

Zoltán először a múlt évben 
futotta körbe a tavat. Fia volt az 
egyik kísérője. Nagy élmény 
volt számára, ezért határozta el, 
hogy idén is indul. Hatfős céges 
csapatában ezúttal fia már futó-
két vett részt. Az időjárás ked-
vezett számukra, talán a szél 
volt kicsit erősebb. A sikeres 
versenyzés alapja a megfelelő 
stratégia, a logisztika kidolgozá-
sa volt. Szinte mérnöki pontos-
sággal meg kellett szervezni, ki 
mekkora távot fut, milyen te-
repszakaszon. A 100 váltópont 

közül melyiken váltsanak. Ki 
fusson éjszaka. A futók mellé 
kerékpáros kíséretet, kellő 
mennyiségű ételt, italt kellett 
biztosítani. Átlagban 9 kilomé-
tert futottak a csapattagok. Sík 
terepen volt, aki 18 kilométert, 
emelkedőn ennél jóval keve-
sebbet. Az éjszakai futásnál fej-
lámpát használtak, de a kerék-
páros kísérő is megvilágította a 
pályát. 

A statisztikák szerint csapa-
tuk jobb eredményt ért el a 
múlt évinél. 1910 csapat indult, 
Zoltánék a 303. helyen végez-
tek. A hatfős kategóriában még 
jobban teljesítettek. A 81 csa-
patból álló mezőnyben 22. he-
lyen zártak. Ezek a mutatók 
jobbak a múlt évinél. Zoltán 
maga 57 kilométert futott, ő 
vállalta a legnagyobb távot a 
csapatban. Fia, Máté 8,8 kilo-
métert teljesített. Az otthon 
maradt családtagokkal végig 
tartották a kapcsolatot, telefo-

non keresztül biztatták őket. 
Nagyon sok élménnyel gazda-
godtak. A váltópontoknál több 
helyen szurkolók, családtagok 
lelkesítették a befutókat nem 

egyszer síppal, dobbal diktálva 
a ritmust. Jövőre is szeretnének 
indulni, remélve, hogy idei tel-
jesítményüket felül tudják 
múlni. «

Több dunaföldvári résztvevője volt az idei 
Ultrabalaton futóversenynek
Dósa Zoltán és fia osztották meg élményeiket
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